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RADA GMINY GNIEZNO 

 

Protokół nr XLIX/2022 
 

z XLIX sesji Rady Gminy Gniezno VIII kadencji w dniu 28 kwietnia 2022 r.                                   

w sali obrad Urzędu Gminy Gniezno 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 15 radnych.                       

 

 

W sesji uczestniczyli również: 

1. Wójt Gminy Gniezno – Maria Suplicka, 

2. Skarbnik Gminy Gniezno - Lidia Lebizon, 

3. Sekretarz Gminy Gniezno – Hanna  Wrzaskowska, 

4. Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju – Robert Błoch, 

5. Kierownik GOPS w Gnieźnie – Mariusz Jopa, 

6. Zastępca Komendanta Powiatowego Policji - podinsp. Robert Recki, 

7. Naczelnik Wydziału Prewencji KPP w Gnieźnie - podinsp. Krzysztof Przybyła,  

8. Komendant OSP w Gminie Gniezno – Michał Szarzyński, 

9. Mecenas – Justyna Nowak. 
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Przyjęty porządek obrad XLIX sesji Rady Gminy Gniezno: 

1. Otwarcie XLIX sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji 

uchwał.  

3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  

okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Gnieźnie o stanie bezpieczeństwa w 

Gminie Gniezno. 

5. Realizacja zadań gminy w zakresie ochrony przeciwpożarowej w roku 2021 z 

uwzględnieniem potrzeb w latach następnych. 

6. Informacja Komendanta Gminnego OSP o działaniach gminnych jednostek w roku 2021. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany uchwały budżetowej na 2022 r.,  

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gniezno, 

c) przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Gniezno, 

d) przyjęcia Regulaminu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Gniezno na 

dofinansowanie zmiany źródeł ciepła w lokalach mieszkalnych i budynkach 

mieszkalnych jednorodzinnych w ramach programu „Poprawa jakości powietrza na 

terenie Gminy Gniezno”. 

8. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych. 

9. Zapytania i wolne głosy.  

10. Zakończenie obrad XLIX sesji Rady Gminy Gniezno. 
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Przebieg XLIX sesji Rady Gminy Gniezno w dniu 28 kwietnia 2022 r. 

 

1. Otwarcie XLIX sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Otwieram XLIX sesję Rady Gminy Gniezno. Sesja została zwołana 

na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym – Dz.U. z 2020r. poz. 

713 ze zmianami oraz art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych rozwiązaniach związanych 

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID19 i innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych. 

Witam serdecznie Wójta Gminy Gniezno – Panią Marię Suplicką. Witam Panie i Panów radnych Gminy 

Gniezno. Witam pracowników Urzędu Gminy Gniezno. Witam sołtysów, którzy dzisiaj na sesję dołączyli 

po raz pierwszy od 2 lat – jest taka możliwość, ze sesja może odbywać się na starych zasadach. Witam 

Komendantów Powiatowej Policji – Pana podinsp. Roberta Reckiego oraz Pana podinsp. Krzysztofa 

Przybyłę, którzy przybyli na sesję. Witam Komendanta OSP w Gminie Gniezno – Pana Michała 

Szarzyńskiego. Witam wszystkie osoby, które obserwują transmisję XLIX sesji w Internecie.  

Drodzy Państwo, w tym momencie wg listy obecności na sali obecnych jest 14 radnych – nieobecny 

jest radny Ryszard Majewski, więc uchwały podejmowane będą prawomocne. W tym momencie 

proszę zalogować się do systemu głosowania, żeby potwierdzić. W tym momencie na sali jest obecnych 

14 radnych, 14 jest zalogowanych – nieobecny jest Pan Ryszard Majewski. Jeżeli coś się będzie 

zmieniało to na bieżąco będę o tym Państwa informował.  

Proszę o wyciszenie lub wyłączenie urządzeń mobilnych, aby nie przeszkadzały w dzisiejszych 

obradach. 

Zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym, obrady Rady są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Szanowni Państwo radni, porządek obrad otrzymali Państwo w dniu zwołania sesji i jest on wszystkim 

radnym znany. Czy ktoś z obecnych na sali chciałby złożyć wniosek o zmianę porządku? Pragnę 

nadmienić, że zgodnie z art. 20 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym, Rada Gminy może wprowadzić 

zmiany w porządku bezwzględną większością ustawowego składu Rady, a większość bezwzględna jest 

osiągnięta, gdy podczas głosowania liczba głosów za wnioskiem jest większa od sumy głosów przeciw i 

wstrzymujących się, czyli aby wniosek był przyjęty to liczba osób popierających go musi stanowić więcej 

niż 50% wszystkich głosów. W przypadku Rady Gminy Gniezno bezwzględna większość głosów jest 

osiągnięta, gdy jest 8 głosów za wnioskiem. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, zgłaszam zmianę do proponowanego 

porządku obrad, polegającą na zdjęciu z porządku obrad punktu 7e) – uchwała dot. utworzenia 

jednostki pomocniczej Gminy Gniezno – sołectwo Łabiszynek oraz uchwała statuty sołectw Gminy 

Gniezno, tj. punkt 7f). Dodatkowo też wnioskuję o dołączenie do porządku obrad w punkcie 7e) 

uchwały ws. przyjęcia Regulaminu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Gniezno na 

dofinansowanie zmiany źródeł ciepła w lokalach mieszkalnych i budynkach mieszkalnych 

jednorodzinnych, w ramach programu „Poprawa jakości powietrza na terenie Gminy Gniezno”. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt. Zaraz poddam pod głosowanie te 3 wnioski. 

Każdy wniosek będzie głosowany oddzielnie. Mam tu jeszcze jedno zgłoszenie od radnej Agaty Górnej 

– proszę bardzo, Pani radna. 

 

- Radna Agata Górna: Dziękuję. Ja także zgłaszam wniosek o zmianę porządku obrad, a mianowicie o 

usunięcie z porządku obrad uchwały dot. skorzystania z zaproszenia do nieodpłatnego przekazania 

nieruchomości położonej we wsi Skiereszewo przez jej właściciela na rzecz Gminy Gniezno. Wniosek 
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ten uzasadniam tym, iż przygotowując się do sesji otrzymałam informację, iż uchwała ta została 

negatywnie zaopiniowana przez dwie Komisje – Komisję Finansów i Komisję Rolnictwa. W związku z 

tym uważam za zbędne pochylanie się dzisiaj nad tą uchwałą – stąd też wniosek. Jednocześnie uchwałę, 

którą zaproponowała Pani Wójt w punkcie e) analogicznie przenieść do punktu d), aby zachować 

porządek obrad.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Drodzy Państwo, mamy 4 wnioski. Czy ktoś z Państwa 

jeszcze chciałby zawnioskować o zmianę porządku? Wszystkie 4 wnioski poddam pod głosowanie w 

kolejności zgłaszania, czyli najpierw poddam te 3 wnioski Pani Wójt i potem wniosek Pani radnej Agaty 

Górnej. 

Drodzy Państwo, pierwszy wniosek Pani Wójt o zmianę porządku obrad poprzez zdjęcie z porządku 

punktu 7e), tj. uchwała ws. utworzenia jednostki pomocniczej Gminy Gniezno – sołectwo Łabiszynek. 

Poddaję pod głosowanie ten wniosek. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem wniosku Pani Wójt 

dot. zdjęcia uchwały ws. utworzenia jednostki pomocniczej Gminy Gniezno – sołectwa Łabiszynek – 

proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu na pulpicie. 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła wniosek  Wójta Gminy Gniezno o zdjęcie z porządku obrad pkt 7e) 
przyjęcie uchwały w sprawie utworzenia jednostki pomocniczej Gminy Gniezno – Sołectwo 
Łabiszynek 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, wniosek został przyjęty jednogłośnie, czyli nie 

będziemy dzisiaj nad tym procedować. 

Poddaję pod głosowanie drugi wniosek Pani Wójt dot. zmiany porządku poprzez usunięcie z porządku 

obrad dzisiejszej sesji uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy Gniezno. Kto z Pań i 

Panów radnych jest za tym wnioskiem Pani Wójt – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła wniosek Wójta Gminy Gniezno o zdjęcie z porządku obrad pkt 7f) 
przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutów Sołectw Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, wniosek, który figurował w punkcie 7f) również 

został zdjęty, czyli mamy 2 wnioski Pani Wójt przegłosowane jednogłośnie. 

Teraz poddaję pod głosowanie kolejny wniosek Pani Wójt o dołączenie do porządku obrad uchwały w 

sprawie przyjęcia Regulaminu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Gniezno na 

dofinansowanie zmiany źródeł ciepła w lokalach mieszkalnych i budynkach mieszkalnych 

jednorodzinnych, w ramach programu „Poprawa jakości powietrza na terenie Gminy Gniezno”. Jeżeli 

ten wniosek zyska Państwa akceptację to proponuję umieścić go w dzisiejszym porządku w punkcie 

7e). 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem wniosku Pani Wójt – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu na pulpicie. 
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Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła wniosek  Wójta Gminy Gniezno o dołączenie do porządku obrad pkt 
7e) przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu udzielania dotacji celowych z budżetu 
Gminy Gniezno na dofinansowanie zmiany źródeł ciepła w lokalach mieszkalnych i budynkach 
mieszkalnych jednorodzinnych w ramach programu „Poprawa jakości powietrza na terenie Gminy 
Gniezno” 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, ten wniosek również zyskał Państwa poparcie – 

14 osób obecnych poparło go jednogłośnie. Dwie uchwały były zdjęte i doszła uchwała trzecia. 

Teraz poddaję pod głosowanie wniosek Pani radnej Agaty Górnej o zmianę porządku poprzez 

wykreślenie uchwały w sprawie skorzystania z zaproszenia do nieodpłatnego przekazania 

nieruchomości położonej we wsi Skiereszewo przez jej właściciela na rzecz Gminy Gniezno. Kto z Pań i 

Panów radnych jest za przyjęciem wniosku radnej Agaty Górnej – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu na pulpicie. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła wniosek radnej Agaty Górnej o zmianę porządku obrad poprzez 
wykreślenie uchwały w sprawie skorzystania z zaproszenia do nieodpłatnego przekazania 
nieruchomości położonej we wsi Skiereszewo przez jej właściciela na rzecz Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, wniosek Pani radnej Agaty Górnej również 

uzyskał Państwa poparcie – 14 osób obecnych poparło go jednogłośnie, czyli na sesji w dniu dzisiejszym 

nie będziemy się tym projektem zajmować. Czy Państwo radni mają do tego momentu jakieś pytania? 

Były 4 głosowania, czyli generalnie z porządku zdjęliśmy 3 uchwały i w czwartym głosowaniu uchwała 

ws. Regulaminu dołączyła do porządku sesji. Dziękuję Państwu za głosowanie. 

Na koniec informacja techniczna – proszę Państwa o spokój i wyrozumiałość. Jeżeli podczas obrad 

pojawią się problemy techniczne to wtedy ogłoszę przerwę i po przerwie sesja będzie kontynuowana.  

Zamykam punkt 1 i otwieram punkt 2 – „Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie 

międzysesyjnym, w tym z realizacji uchwał”. 

 

2. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji 
uchwał 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Zapraszam Panią Wójt na mównicę w celu przedstawienia 

sprawozdania. Zanim udzielę głosu Pani Wójt to tylko powiem, że otrzymali Państwo już taki roboczy 

aktualny porządek dzisiejszej sesji. Proszę, Pani Wójt. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Szanowni Państwo, przedstawiam sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 

W Referacie Gospodarki i Rozwoju inwestycje w realizacji: 
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- 4 kwietnia przekazano plac budowy do realizacji zadań inwestycyjnych budowy sieci wodociągowej 

Osiniec, os. Zacisze;  

- budowa oświetlenia w 3 miejscowościach: Jankówko, Goślinowo i Osiniec; 

- budowa oświetlenia ulicznego, doświetlenie przejścia dla pieszych w m. Osiniec; 

- 6 kwietnia rozpoczęła się budowa przyłącza wodociągowego wraz z doprowadzeniem infrastruktury 

wodociągowej na boisko sportowe w Modliszewie; 

- 22 kwietnia nastąpił odbiór realizacji wykonania nowych drzwi w Mnichowie (koszt inwestycji to 

23.370,00zł); 

- 25 kwietnia przekazano plac budowy dla inwestycji polegającej na budowie przyłącza 

wodociągowego, działka w m. Wola Skorzęcka; 

- na bieżąco trwają prace naprawcze wiat przystankowych, które są notorycznie dewastowane; 

- na świetlicy we wsi Wierzbiczany zakończono remont polegający na malowaniu sali głównej, kuchni, 

pomieszczenia gospodarczego i łazienek, m.in. też wymieniono drzwi do kuchni, wymieniono i 

uzupełniono oświetlenie kuchenne (koszt wszystkich robót remontowych wynosił 19.000,00zł z 

budżetu gminy i 6.000,00zł z funduszu sołeckiego); 

25 marca złożono wniosek o dofinansowanie zadania pod nazwą „Termomodernizacja obiektów 

użyteczności publicznej Gminy Gniezno); całkowita wartość inwestycji jest oszacowana na kwotę 

780.460,00zł. Ubiegamy się o kwotę dofinansowania 663.391,00zł. Roboty modernizacyjne są 

zaplanowane do czerwca 2023r. Chodzi tu o pozyskanie dotacji bezzwrotnej w ramach Wielkopolskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020. Termomodernizacja będzie dotyczyła dwóch 

obiektów użyteczności Urzędu Gminy Gniezno. W ramach tego projektu przewidziane jest 

modernizowanie stropodachu, montaż powietrznej pompy ciepła, wymiana kotła 

niskotemperaturowego oraz modernizacja oświetlenia na oświetlenie energooszczędne. W ramach 

robót zaplanowanych w drugim obiekcie – jest to przedszkole w Pyszczynie – jest zaplanowana również 

modernizacja dachu, ocieplenie ścian zewnętrznych, montaż brakujących głowic zaworów 

termostatycznych, a także wymiana oświetlenia na energooszczędne.  

Do 15 marca był termin złożenia wniosków o dofinansowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014-2020. 14 marca złożyliśmy wniosek na operację typu „Gospodarka wodno-

ściekowa – wsparcie inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszeniem lub rozbudową wszystkich 

rodzajów małej infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialną i oszczędzanie energii objętego 

Programem Rozwoju obszarów wiejskich”. W ramach tego działania złożyliśmy projekt na budowę 

kanalizacji z przełączeniami i przepompownią w m. Obora-Braciszewo oraz budowa sieci wodociągowej 

w m. Wierzbiczany. Całkowity koszt tej inwestycji to ponad 6.500.000,00zł. Wnioskujemy o kwotę 

maksymalną możliwą w ramach tego działania, czyli 5.000.000,00zł. Planowane zakończenie działań w 

ramach tego projektu jest zaplanowane na listopad 2023.  

W ramach realizowanej inwestycji w Jankowie Dolnym, roboty są realizowane w sposób zaplanowany. 

W 80% wykonano już wewnętrzne tynki gipsowe na ścianach. Dobiegają końca roboty związane z 

wykonaniem posadzki. Rozpoczęto także prace zewnętrzne przy utwardzaniu chodników i tarasu. 

Rozpoczęto montaż stolarki okiennej i drzwiowej. 

W zakresie gospodarki nieruchomościami, w dniu 8 kwietnia odbył się przetarg ustny nieograniczony 

na sprzedaż działek położonych w Jankowie Dolnym, z przeznaczeniem w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego pod budownictwo mieszkaniowe i jednorodzinne. W wyniku 

przeprowadzonego przetargu zostało kupionych 8 działek przez 8 nabywców, za łączną kwotę 

1.305.000,00zł netto. Łączna cena wywoławcza to 1.068.973,00zł.  

Zamówienia publiczne/podpisano umowy: 

30 marca na dostawę wraz z montażem wyposażenia kuchni budynku szkolno-przedszkolnego w 

Jankowie Dolnym. 



7 
 

12 kwietnia na bieżące remonty cząstkowe dróg gminnych o nawierzchni bitumicznej w Gminie 

Gniezno.  

Podpisano także umowę na budowę kolejnej sieci wodociągowej w m. Pyszczynek. 

Kolejna miejscowość, w której będziemy budować sieć wodociągową to Skiereszewo, os. Bajkowe. 

25 kwietnia podpisano umowę na opracowanie kompleksowej dokumentacji projektowej ZDRID dla 

zadania „Przebudowa drogi gminnej Jankowo Dolne-Wierzbiczany, etap II”. 

Podpisano również umowę na opracowanie projektu przebudowy drogi gminnej w m. Szczytniki 

Duchowne i Wola Skorzęcka.  

Ogłoszone postępowania: 

W związku z nieprzystąpieniem do podpisania umowy przez wybranego wykonawcę Wod-kan Tadeusz 

Szustek, który złożył najkorzystniejszą ofertę w postępowaniu pod nazwą „Budowa rurociągu tłocznego 

ścieków sanitarnych w m. Myślęcin i Strychowo - budowa sieci kanalizacji sanitarnej przepompowni 

ścieków z rurociągiem tłocznym w m. Braciszewo i Myślęcin” za kwotę 2.039.000,00zł, ponownie 

ogłoszono postępowanie przetargowe – termin otwarcia ofert 6 maja. 

Przebudowa drogi gminnej w m. Jankowo Dolne, kierunek Wierzbiczany, etap I oraz przebudowa drogi 

gminnej w m. Dalki – termin otwarcia ofert 5 maja. Obie te drogi są w ramach dofinansowania w 

ramach Polskiego Ładu. 

Budowa oświetlenia w m. Zdziechowa, Piekary – otwarcie ofert w przypadku tych inwestycji miało 

miejsce wczoraj. Wpłynęło 7 ofert i trwa weryfikacja. Wśród ofert są oferty mieszczące się w ramach 

naszego budżetu. Ewentualny termin podpisania umowy na oświetlenie mógłby zostać dotrzymany z 

dniem 12 maja, a realizacja byłaby przewidziana do końca lipca. 

Referat Podatków i Opłat Lokalnych: 

Praca na bieżąco. Prowadzone są postępowania – 150 postępowań w ostatnim czasie ws. wymiaru lub 

zmiany wysokości podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego u osób fizycznych. Na bieżąco jest też 

prowadzona weryfikacja składanych deklaracji. Od początku kadencji kładziemy też nacisk na to, aby 

uszczelnić system podatkowy, a efekty tego uszczelnienia będą za rok ubiegły widoczne w niedalekiej 

przyszłości – w Raporcie będzie można to już zauważyć. 

Wprowadzono 19 deklaracji na podatek od nieruchomości, 4 na podatek rolny, 10 na podatek od 

środków transportowych. Zarejestrowano w systemie księgowym 21 decyzji na zajęcie pasa 

drogowego, decyzji o umieszczenie urządzeń infrastruktury. Wystawiono 50 upomnień w związku z 

powstaniem zaległości w opłacie za umieszczenie urządzeń infrastruktury w pasie drogowym na kwotę 

blisko 1.200,00zł.  

W Referacie dokonuje się też bieżących księgowań, rozliczeń i uzgodnień. Na bieżąco wystawiane są 

zawiadomienia o zmianie stanu zaległości do urzędów skarbowych. 

Wysłano 253 upomnienia tytułem zaległego podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości dla osób 

fizycznych i prawnych oraz podatku od środków transportu na łączną kwotę ponad 120.000,00zł. 

W związku z otrzymaną przez Gminę Gniezno dotacją z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej na realizację programu „Usuwanie folii rolniczych i innych odpadów pochodzących 

z działalności rolniczej” informuje się producentów rolnych z terenu Gminy Gniezno, że bezpłatna 

zbiórka odpadów typu: folia rolnicza, siatka, sznurek do owijania balotów, opakowania po nawozach i 

typu big bag, zostanie przeprowadzona w godzinach od 8 do 15: 

- 12 maja w Goślinowie przy starej świetlicy; 

- 13 maja Wola Skorzęcka, obok miejsca zamieszkania sołtysa wsi; 

- 16 maja Mnichowo, przy świetlicy wiejskiej i strażnicy OSP; 

- 17 maja w Zdziechowie, teren SKR. 

Rolnicy posiadający ww. opady, będą zobowiązani dostarczyć je we własnym zakresie w dniu zbiórki. 

Odbiorcą jest firma Jopek Recykling - Fabianów, ul. Przemysłowa, Dobrzyce. Firma będzie się 

kontaktować z rolnikami telefonicznie i umawiać odbiór.  
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Wytyczne dot. przygotowania odpadów: 

- odpady muszą być oczyszczone z ziemi i z błota; 

- muszą być posortowane na poszczególne frakcje, zgodnie z rodzajami podanymi w inwentaryzacji; 

- muszą być zapakowane w worki big bag lub związane paczki. 

Do przekazania odpadów niezbędny będzie dowód osobisty.  

W Referacie są realizowane także na bieżąco odbiory wyrobów zawierających azbest od mieszkańców 

z terenu Gminy Gniezno, którzy złożyli wnioski o sfinansowanie likwidacji wyrobów zawierających 

azbest. W dalszym ciągu trwa nabór wniosków w ramach programu „Likwidacja wyrobów 

zawierających azbest na terenie powiatu gnieźnieńskiego”. 

Trwa aktualizacja ewidencji zbiorników bezodpływowych i przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie Gminy Gniezno. Prowadzone są też bieżące działania związane z utrzymaniem czystości, 

zagospodarowaniem odpadów komunalnych.  

Trwa przyjmowanie deklaracji dot. źródeł ciepła i źródeł spalania paliw mieszkańców Gminy Gniezno.  

Z końcem kwietnia zakończył się projekt profilaktyki nowotworu czerniaka w ramach Ogólnopolskiego 

Programu Profilaktyki Czerniaka, którego organizatorem było Studenckie Koło Naukowe Onkoma przy 

Klinice Gastroenterologii Onkologicznej Centrum Onkologii w Warszawie. 

Do programu przystąpiły Szkoły Podstawowe w Szczytnikach, Jankowie Dolnym, Zdziechowie i 

Goślinowie. Programem objęci byli uczniowie klas VII i VIII. W ramach programu zrealizowanych zostało 

łącznie 15 godzin lekcyjnych, z tego 7 w klasach VII i 8 w klasach VIII. Zajęcia z profilaktyki nowotworu 

skóry prowadzone były przez pedagogów i nauczycieli szkół w oparciu o materiały edukacyjne 

otrzymane z Instytutu Onkologii. Objętych programem zostało łącznie 325 uczniów.  

W środę 30 marca odbyły się drzwi otwarte w Gminnym Żłobku w Zdziechowie. Zainteresowanych 

rodziców z dziećmi nie brakowało. Na chwilę obecną mamy 27 miejsc już zajętych w żłobku, zostało 

raptem kilka miejsc do skorzystania z usług naszego żłobka.  

Od kwietnia dzieci i młodzież do 18 roku życia mogą zapisywać się do nowo otwartego gabinetu 

dentystycznego zlokalizowanego w SP w Zdziechowie. Zapisy odbywają się telefonicznie pod nr 

690122882, od poniedziałku do piątku od godziny 8 do 15. 

5 kwietnia wraz z liderami samorządów i przedsiębiorcami z powiatu gnieźnieńskiego uczestniczyłam 

w wyjeździe studyjnym do Zgorzeleckiego Klastru Rozwoju Odnawialnych Źródeł Energii i Efektywności 

Energetycznej. Wyjazd umożliwił zapoznanie się ze strukturą klastru, jego efektywnością oraz 

rozwojem nowoczesnych technologii w zakresie energetyki. Kolejnym działaniem będzie spotkanie z 

przedsiębiorcami z Wielkopolskiej Izby Gospodarczej. 

13 kwietnia zorganizowaliśmy kiermasz wielkanocny, który odbył się na parkingu przed Urzędem 

Gminy Gniezno. Na stoiskach zagościły rzeczy związane z tradycjami wielkanocnymi. Bardzo zależy nam 

na tym, aby wydarzenie promowało nie tylko nasze tradycje, ale również sprzedaż bezpośrednią, tak 

aby to, co wyprodukowane na wsi, trafiało bezpośrednio do odbiorców. Zainteresowanie było 

ogromne. Dziękujemy w szczególności Paniom ze Zdziechowy, Strzyżewa Paczkowego, Jankowa 

Dolnego oraz Modliszewa, które poświęciły czas i z dużym przejęciem przygotowały wszystkie 

produkty.  

14 kwietnia przeprowadzone zostały konkursy na stanowiska dyrektorów SP im. Obrońców Gniezna i 

Ziemi Gnieźnieńskiej w Goślinowie oraz dyrektora Zespołu Przedszkoli w Zdziechowie. 

Dyrektorem SP w Goślinowie została Pani Beata Szuszkiewicz, natomiast funkcję Dyrektora Zespołu 

Przedszkoli w Zdziechowie będzie nadal pełnić Pani Mariola Marek-Kornet. Stanowiska zostały 

powierzone na okres 5 lat - od dnia 1 września 2022r. do 31 sierpnia 2027r. Nowym Paniom 

Dyrektorkom życzymy realizacji wszystkich planów, zamierzeń, wytrwałości, a także osiągnięć w 

kierowaniu gminnymi placówkami.  

22 kwietnia w Kiszkowie, w obecności Wicemarszałka Województwa Wielkopolskiego – Krzysztofa 

Grabowskiego, została podpisana umowa w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na terenie 
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Powiatu Gnieźnieńskiego. Otrzymane dofinansowanie w kwocie 114.375,00zł przeznaczone zostanie 

na budowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych o szerokości 4m, obręb Kalina-Jankowo Dolne.  

Ponadto nasza gmina otrzymała również po raz kolejny dofinansowanie na zakup sadzonek drzew 

miododajnych na kwotę 20.000,00zł. Pieniądze pozwolą na zakup i posadzenie ok. 70 drzew 

miododajnych. 

Od wczoraj ponawiamy akcję rozdawania naszym mieszkańcom flag w związku ze zbliżającymi się 

świętami: 2 maja – Dzień Flagi RP oraz 3 maja – Święto uchwalenia Konstytucji 3 maja. Zakupiliśmy 200 

flag, które mieszkańcy mogą odbierać pod jednym warunkiem – udokumentowania miejsca 

zamieszkania na terenie Gminy Gniezno. 

Sprawozdanie z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym. 

Na ostatniej sesji podejmowane były uchwały: 

- budżetowe ws. zmiany uchwały budżetowej na rok 2022r. i uchwała zmieniająca uchwałę ws. 

uchwalenia WPF Gminy Gniezno – uchwały są zrealizowane; 

- ws. wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników 

oraz regulaminu prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na 

wyznaczonym miejscu – zrealizowana; 

- ws. zmiany uchwały Rady Gminy dot. utworzenia gminnej jednostki budżetowej – Gminny Żłobek w 

Zdziechowie oraz ustalenia jej statutu – zrealizowana; 

- ws. przekształcenia SP w Szczytnikach Duchownych w Zespół Szkół im. ks. Jana Twardowskiego w 

Szczytnikach Duchownych, poprzez likwidację przyporządkowanej jej organizacyjnie filialnej SP w 

Mnichowie – w realizacji; 

- ws. przekształcenia SP im. Powstańców Wielkopolskich 1918-1919 w Zdziechowie, poprzez 

utworzenie przyporządkowanej jej organizacyjnie filialnej SP w Mnichowie o strukturze organizacyjnej 

klas I-III wraz z oddziałem przedszkolnym – w realizacji; 

- ws. zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów pod działki rzemieślnicze, 

produkcyjne, hurtownie na obszarze obejmującym działki we wsi Goślinowo i Pyszczyn – zrealizowana; 

- ws. zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej 

we wsi Szczytniki Duchowne – zrealizowana; 

- ws. zniesienia jednostki pomocniczej Gminy Gniezno – Osiedla Łabiszynek – zrealizowana; 

- ws. rozpatrzenia skargi Pana R.C. na działania Dyrektora Zespołu Szkół im. ks. Jana Twardowskiego w 

Szczytnikach Duchownych – zrealizowana; 

- ws. przyjęcia programu osłonowego w Gminie Gniezno „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022 – w 

realizacji; 

- ws. zmiany uchwały Rady Gminy ws. zatwierdzenia planu pracy Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony 

Środowiska i Porządku Publicznego Rady Gminy Gniezno na 2022r. – w realizacji.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt za sprawozdanie. Czy Państwo radni mają do 

sprawozdania pytania? Jeżeli tak to proszę zgłaszać. Proszę bardzo, Pan radny Łukasz Ciesielski. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja mam pytanie do Pani Wójt odnośnie 

właściwie dwóch dróg, które zostały niedawno wykonane. Nie miałem okazji zapytać na Komisji, więc 

pytam dzisiaj. Chodzi o nową nakładkę bitumiczną, która została wykonana w m. Modliszewo-

Modliszewko, to jest ta droga do cmentarza. Z tego co wiem to projektant zaprojektował jednostronne 

pobocze, a z drugiej strony nie ma pobocza i na dzień dzisiejszy już zaczynają się kłopoty, jeśli chodzi o 

błoto, które się pojawia i częściowo pojawia się na drodze. 

Myślę, że bez tego pobocza po prawej stronie ta nakładka po czasie będzie się obrywać, bo nie będzie 

zabezpieczone pobocze i to takie naturalne jest w momencie kiedy uczęszczają tam dość ciężkie 

pojazdy, a myślę też o przewozie dzieci, młodzieży i kursów autobusów.  
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Drugie pytanie jest o drugą drogę – jest to m. Obórka, gdzie tam już w ogóle jest dla mnie niezrozumiałe 

dlaczego nakładka jest wykonana, a nie ma w ogóle poboczy wykonanych. Oczywiście mieszkańcy są 

wdzięczni Urzędowi za to, że jest poprawa jakości i bezpieczeństwa, ale chciałbym zwrócić uwagę, że 

w momencie kiedy wykładamy tak duże pieniądze na nakładki to myślę, że warto pomyśleć o tym, aby 

te drogi trzymały troszkę dłużej niż wtedy, kiedy tych poboczy nie ma i one są po prostu obrywane. Czy 

Pani Wójt może odpowiedzieć na jedno pytanie – czy te pobocza zostaną uzupełnione, czy to zostanie 

tak jak jest? Jeśli chodzi o tą drogę w Modliszewie to w tym świeżo nasypanym poboczu po lewej 

stronie już niestety robią się koleiny, więc albo jest za płytko albo po prostu zostało to źle wykonane – 

chyba, że droga jest jeszcze nie odebrana i zostanie to poprawione. Dziękuję. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Jeśli chodzi o nakładkę Modliszewo-Modliszewko to jest ona wykonana zgodnie 

z zakresem, który został zaplanowany i jeszcze nie została odebrana – jesteśmy w trakcie odbioru. 

Rzeczywiście jest wykonane tutaj - zgodnie z zakresem - zabezpieczenie pobocza z lewej strony, jeśli 

się jedzie od strony Modliszewa. Faktycznie to pobocze po prawej stronie nie było uwzględnione w 

zabezpieczeniu, natomiast nakładka została wykonana zgodnie z wymiarami, którymi droga istnieje. 

Jesteśmy po oszacowaniu ewentualnym, gdybyśmy chcieli wykonać to zabezpieczenie pobocza z 

prawej strony. Ze względu na koszty, które zostały oszacowane, które są blisko 80.000,00zł, to już jest 

poważna kwota, żebyśmy rozszerzyli zakres tej pracy. Być może w II półroczu sytuacja finansowa będzie 

na tyle jasna dla nas, że podejdziemy wtedy jeszcze raz do tematu i spróbujemy ten zakres zrealizować, 

ale tak jak powiedziałam – Modliszewo-Modliszewko zostało wykonane zgodnie z zaplanowanym 

zakresem. 

Do obrad XLIX sesji Rady Gminy Gniezno dołączył radny Ryszard Majewski. W tym momencie 
uczestniczy 15 radnych. 

W przypadku Obórki to jest też bardzo podobna sytuacja. Jak Państwo sobie też przypomnicie, 

początkowo szacując zakres i koszty finansowe tej nakładki, te zakresy się zmieniały w trakcie 

planowania inwestycji. Ostatecznie udało nam się wygospodarować środki finansowe na to, żeby w 

całości ten odcinek 2km zrealizować. Od początku też w zakresie było wyłącznie nałożenie nakładki bez 

uwzględnienia poboczy, bo nie było wprost takiej potrzeby. W tej chwili mamy takie zgłoszenia, że to 

pobocze miejscowo wymagałoby wzmocnienia, ale to też jest kwestia zaplanowania i oszacowania 

kosztów, które wydawałoby się mogą być niewielkie, ale okazuje się, że są całkiem znaczne. Być może 

w przyszłym półroczu, jeżeli warunki pozwolą, spróbujemy jeszcze podejść do analizy obu tych zadań 

inwestycyjnych. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Dziękuję Pani Wójt. Rozumiem, że można trzymać Panią Wójt za słowo, że 

będzie Pani pilnować tego tematu w przyszłości i w miarę możliwości, gdy będą finanse na ten cel, 

zostanie to pobocze wykonane. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja wykonuję swoje obowiązki i pilnuję każdego tematu. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Nie chciałem się źle wyrazić. Chodziło mi o to zadanie, o które pytałem. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Każde zadanie jest równie ważne i tak jak powiedziałam – w miarę możliwości 

będziemy chcieli rozwiązywać problemy. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Przewodnicząca Kamila Butrymowicz, proszę 

bardzo. 
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- Radna Kamila Butrymowicz: Dziękuję Panie Przewodniczący. Chciałam się zapytać o wyjazd ws. klastru 

energetycznego do m. Zgorzelec. Dlaczego nie doszła informacja do Biura Rady o tym, że taki wyjazd 

zostanie przeprowadzony? Na Komisji Pan Przewodniczący i również ja wyrażaliśmy chęć udziału w 

takim wyjeździe. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja nie organizowałam tego wyjazdu, zostałam po prostu zaproszona.  

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Ja rozumiem, ale informacja spłynęła do sekretariatu czy prywatnie do 

Pani? 

 

- Wójt Maria Suplicka: To była telefoniczna informacja wykonana wprost do mnie. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Nie zgodziłabym się, bo rozmawiałam z tym Panem i powiedział, że wysłał 

oficjalnego maila na sekretariat. 

 

- Wójt Maria Suplicka: To przepraszam, może pomyliłam. Wiem, że telefoniczna rozmowa też się 

odbywała. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Tak trochę dziwnie się stało, bo skoro informacja spływa do sekretariatu 

i my wyrażaliśmy jako Rada zainteresowanie tym tematem, to myślałam, że to jest naturalne, że z 

sekretariatu taka informacja spływa do Biura Rady. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak jak powiedziałam – ja zostałam zaproszona. Dostaję szereg różnych 

zaproszeń i nie przekazuję Państwu. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Mnie nie interesuje to czy Pani Wójt dostaje szereg czy nie. Chodzi mi o 

ten konkretny wyjazd. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja w tej chwili nie potrafię dokładnie ustalić czy powiedzieć Pani jakie były 

okoliczności. Po prostu przyszło zaproszenie i odpowiedziałam, że pojadę. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Sprawa była o tyle istotna, że całe spotkanie tutaj w Urzędzie było 

spowodowane zaproszeniem Pani radnej Butrymowicz. To my ten temat wywołaliśmy. Nie wiem czy 

to wynikało z braku przepływu informacji, że Rada była pominięta, bo też była wola, żeby tam pojechać 

i posłuchać na tym spotkaniu. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja myślę, że to nie do mnie pretensje, bo jeżeli Pani Butrymowicz była w 

kontakcie z organizatorem to myślę, że to na tej linii powinno paść pytanie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Zakładam, że jeżeli przyszedł mail informujący czy zapraszający, 

to sekretariat powinien Biuro Rady poinformować, jeżeli takowy był. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Tak, dokładnie. Ja temu Panu przekazałam informację po tym spotkaniu, 

żeby się kontaktował z sekretariatem i powiedział mi, że nie zdawał sobie sprawy, że jeżeli wysyła maila 
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do sekretariatu to ta informacja nie spłynie do Biura Rady, dlatego nie kontaktował się już więcej, bo 

po prostu uznał, że informacja, która wpływa oficjalnie do Urzędu Gminy, jest rozpowszechniana.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czy Państwo radni do sprawozdania Pani Wójt jeszcze chcieliby 

pytania zadawać? Nie widzę, w takim razie zamykam ten punkt i przechodzimy do punktu 3 – 

„Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym”. 

 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Punkt przedstawi Przewodnicząca Kamila Butrymowicz. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: 4 kwietnia 2022r. o godz. 9:00 odbyła się Komisja Oświaty, Kultury, 

Sportu i Pomocy Społecznej. Tematem posiedzenia było wspólne posiedzenie Komisji z Dyrektorami 

placówek oświatowych, celem omówienia założeń dot. przygotowania arkuszy organizacyjnych 

placówek w roku szkolnym 2022/2023.  

8 kwietnia 2022r. o godz. 13:00 odbyła się nadzwyczajna sesja Rady Gminy Gniezno. 

26 kwietnia 2022r. odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i 

Porządku Publicznego oraz Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego. Tematem 

posiedzenia było omówienie projektów uchwał na aktualną sesję Rady Gminy Gniezno. 

26 kwietnia 2022r. o godz. 13:00 odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej. Tematem posiedzenia była 

analiza przejmowanych dróg w latach 2019-2021 i kosztów z tym związanych oraz analiza 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Gniezno za 2021r.  

Najistotniejsze pisma, które wpłynęły do Rady Gminy w tym okresie sprawozdawczym:  

1 kwietnia 2022r. wpłynęło do Rady Gminy stanowisko Sejmiku Województwa Wielkopolskiego ws. 

sytuacji kryzysowej w wyniku agresji Federacji Rosyjskiej na Ukrainę. 

6 kwietnia 2022r. wpłynęła petycja ws. budowy wodociągu na części działki nr 128 w Lulkowie. Petycja 

została przekazana zgodnie z kompetencjami Wójtowi Gminy Gniezno. 

7 kwietnia 2022r. wpłynęła informacja z wykonania budżetu Gminy Gniezno za 2021r. wraz z 

informacją o stanie mienia Gminy Gniezno. 

22 kwietnia 2022r. wpłynęła ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej za 2021r. 

Dzisiaj do Biura Rady wpłynęło zaproszenie z okazji 190-lecia istnienia SP im. ks. Leona Formanowicza 

w Modliszewku. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Czy Państwo radni do tego punktu mają pytania?  

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, przepraszam, ja nie do tego punktu, ale chciałabym 

jeszcze wrócić do kwestii wyjazdu do klastru. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: To moment, ja udzielę głosu Panu radnemu Fryzie. 

 

- Wójt Maria Suplicka: To może jeżeli już zajęłam głos to dokończę wątek. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ale ja głosu nie udzieliłem Pani Wójt. Pan radny Fryza i potem 

wrócimy do wątku. Ja skończę ten punkt i wrócimy. Proszę bardzo, Pan radny Jakub Fryza. 
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- Radny Jakub Fryza: Tak, ja w sprawie tej petycji, którą Pan Przewodniczący przekazał do Komisji. Może 

dla usprawnienia takiego przesyłu informacji oraz dokumentów, zanim następnym razem będzie jakaś 

petycja przesłana do Komisji, to może zamiast ja głosić to do radcy prawnego, żeby ustalił, czy dana 

Komisja jest władna do rozpatrywania takiej petycji, to może Pan Przewodniczący już to zrobi na 

samym początku. Wydaje mi się, że przekazywanie do nas każdej petycji, która będzie miała w sobie 

słowo „petycja”, a później to trafia dopiero do radcy prawnego, radca prawny wystawia opinię, że np. 

nie leży to w kompetencji mojej Komisji, której przewodniczę, to po prostu by usprawniło o tyle, że ten 

czas rozpatrzenia danej petycji dużo by się skrócił, ponieważ jeżeli Pan Przewodniczący skieruje już ją 

do radcy prawnego, który wyda opinię, że dana Komisja nie jest władna do rozpatrywania tej petycji, 

to mija już kilka dni, gdzie już to może trafić do Urzędu, tak jak to było w tym przypadku. Przyszła 

petycja do Komisji, ja zgłosiłem to do radcy prawnego, radca wystawił opinię i ja dopiero ją 

skierowałem do Wójta, bo się okazało, że nie jest ona do rozpatrzenia w naszej Komisji, a tak to byśmy 

pominęli całą tą drogę i skróciłoby to o kilka dni rozpatrzenie danej petycji. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Trochę nie rozumiem Pana radnego. Ja skierowałem do Pana to 

pismo. 

 

- Radny Jakub Fryza: Tak, niepotrzebnie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Nie wiem czy Pan śledzi statut, ale on mówi wprost. Nie mam go 

teraz przed nosem, ale tam dość szczegółowo są opisane kompetencje Komisji, której Pan 

przewodniczy. 

 

- Radny Jakub Fryza: No i zgodnie z opinią radcy prawnego nie dotyczyła ona naszej Komisji. 

Niepotrzebnie po prostu trwała cała procedura, a tak to szybciej by to było załatwione, dla dobra 

mieszkańców. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Panie Przewodniczący, dla mnie istotny jest przede wszystkim 

statut. Pismo wpłynęło, odczytałem statut – według mnie tak to powinno zadziałać no i skierowałem. 

 

- Radny Jakub Fryza: Czyli Pan Przewodniczący kieruje się tylko hasłem „petycja”, bez znaczenia treść, 

dajemy szybko do Komisji. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czy ja mam Panu odczytać Pana obowiązki? 

 

- Radny Jakub Fryza: Może Pan przeczytać, co w ogóle nie wnosi nic do sprawy, bo mi chodzi o 

przyspieszenie realizowania pewnych spraw, a to wydłuża. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: To jest tak: „Komisja zajmuje się skargami, wnioskami, 

petycjami.”. Czy to będzie skarga, czy to będzie wniosek dot. obywateli – on trafia do tej Komisji. 

 

- Radny Jakub Fryza: Po zapoznaniu się z opinią radcy prawnego okazuje się, że należy ona do 

kompetencji Wójta Gminy Gniezno, przez co kilka dni trwa jej, że tak powiem, droga do właściwej 

instytucji, która powinna to rozpatrzyć. Po co? 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Mnie ta droga nie interesuje, bo ja przekazuję pismo według 

właściwości i potem się dzieje. Potem, jeżeli pismo jest do Pana skierowane, to Pan powinien 

nadzorować tok tego pisma. 
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- Radny Jakub Fryza: Rozumiem, czyli nie zależy Panu na szybszej realizacji pewnych spraw. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Zależy mi na szybkim… 

 

- Radny Jakub Fryza: Ja już dziękuję. Nie musi Pan więcej odpowiadać. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ale ja skończę, bo ja prowadzę i ja skończę. Proszę mi do ust słów 

nie wkładać, których nie powiedziałem. 

 

- Radny Jakub Fryza: Nic Panu nie wkładam. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę się zapoznać z rozdziałem 13 – „Zasady i tryb działania 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji” – wtedy nie będzie potrzeby pytania na sesji. Dziękuję.  

Drodzy Państwo, zamykam ten punkt i udzielam głosu Pani Wójt w sprawie, o którą pytała Pani radna 

Butrymowicz i w której ja zabrałem głos. Proszę bardzo, Pani Wójt. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja chciałam wrócić do sugestii Pani radnej Butrymowicz, iż było zaproszenie w 

wersji mailowej. Sprawdziliśmy to właśnie w naszej poczcie i nie było maila zapraszającego – była tylko 

rozmowa telefoniczna z zaproszeniem dla Wójta. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dobrze, dziękuję. Czy Pani radna chciała się odnieść? Dziękuję. 

Drodzy Państwo, przechodzimy do punktu 5 – „Informacja Komendanta Powiatowego Policji w 

Gnieźnie o stanie bezpieczeństwa w Gminie Gniezno”. 

 

4. Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Gnieźnie o stanie bezpieczeństwa w Gminie 
Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Na sali mamy podinsp. Roberta Reckiego i podinsp. Krzysztofa 

Przybyłę. Sprawozdanie przedstawi Pan podinsp. Robert Recki, zapraszam do mównicy. Tą wersję 

sprawozdania, którą Pan Komendant przedstawi, otrzymacie Państwo niebawem na maila. Proszę 

bardzo, Panie Komendancie. 

 

- Podinspektor Robert Recki: Panie Przewodniczący, Pani Wójt, szanowni Państwo radni, Państwo 

sołtysi wsi, miejscowości Gminy Gniezno, zanim przejdę do omawiania sprawozdania o stanie 

bezpieczeństwa na terenie Gminy Gniezno, chciałem w imieniu Komendanta Powiatowego Policji w 

Gnieźnie – inspektora Przemysława Kozaneckiego – zarówno Pani Wójt, Panu Przewodniczącemu, ale 

przede wszystkim Państwu radnym, bardzo podziękować za przychylność; za to, że o nas pamiętacie. 

Chcę złożyć podziękowania za współfinansowanie – oczywiście w ramach środków wsparcia Policji – 

na zakup psów służbowych – jeden do narkotyków, jeden pies patrolowo-tropiący. Oczywiście jeszcze 

korzystając z okazji, cofnę się do podziękowań za współfinansowanie wyremontowania pomieszczenia 

dla policjantów. Bardzo są z tego zadowoleni, bardzo dbają o sprzęt i mają w końcu naprawdę 

prawdziwe warunki, żeby dobrze pracować, sporządzać dokumentację. Jeszcze raz serdecznie dziękuję. 

Teraz przejdę do omawiania sprawozdania rocznego z działalności, informacji o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego Komendy Powiatowej Policji w Gnieźnie. Ja nie będę tego wszystkiego 

tutaj omawiał i czytał, skupię się na najważniejszych rzeczach.  

W pierwszej części chciałem powiedzieć o liczbie przestępstw, jakie były przestępstwa typowo na 

terenie Gminy Gniezno; później przejdę do wykroczeń, czyli zdarzeń mniejszej wagi, jak wykroczenia 
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porządkowe, w ruchu drogowym, alkohol czy trzeźwość, poprzez profilaktykę i na końcu skupię się też 

na bezpieczeństwie w ruchu drogowym.  

Mówiąc o przestępstwach – co miesiąc sporządzamy analizę stanu bezpieczeństwa na potrzeby 

dyslokacji patrolowej. Na podstawie tej analizy w miejsca najbardziej zagrożone kierujemy największą 

ilość patroli. Tutaj będę musiał się troszeczkę odnieść do miasta, bo centrum miasta jest najbardziej 

zagrożone przestępstwami, wykroczeniami, zdarzeniami o charakterze chuligańskim i w tą część miasta 

jest kierowanych najwięcej patroli, ale to nie oznacza, że te patrole też nie są kierowane w rejon Gminy 

Gniezno. 

Przestępstwa:  

W ubiegłym roku wszczęto 29 przestępstw w kategorii 17x7. Są to najbardziej uciążliwe przestępstwa, 

gdzie możemy mówić o kradzieży, kradzieży z włamaniem, kradzieży samochodów, uszkodzeniu 

mienia, bójka, pobicie, uszkodzenie ciała – to jest taki rodzaj przestępstw, które są najbardziej dotkliwe 

dla społeczeństwa. Tutaj musimy zwracać szczególną uwagę. 

Przestępstw gospodarczych, na które jest teraz „moda” poprzez zamawianie, poprzez oszukiwanie „na 

blika”, niewywiązywanie się z umowy, było zgłoszonych 53. 

Kradzieże z włamaniem – 7 w ubiegłym roku, przestępstwa kryminalne ogółem – 51, kradzież cudzej 

rzeczy – 34; rozboje, kradzież rozbójnicza, wymuszenia rozbójnicze – 7, ustawa o narkomanii 

(posiadanie narkotyków) – 4 na terenie Gminy Gniezno, uszkodzenie rzeczy – 14, bójka i pobicie – 1, 

uszczerbek na zdrowiu – 3 tego typu zdarzenia. 

Jeżeli mówimy o wykroczeniach to nie będę odnosił się do wszystkich, tylko do tych kategorii, które są 

najbardziej deprymujące społeczeństwo, najbardziej uciążliwe, takie jak wykroczenia przeciwko 

porządkowi, spokojowi publicznemu, czyli możemy mówić też o zakłóceniu spoczynku nocnego, o 

aktach wandalizmu. 

Liczba ujawnionych wykroczeń – 11, z czego liczba wykroczeń zakończonych skierowaniem wniosku o 

ukaranie to 4, a mandatów karnych było nałożonych 6 za tego typu czyny. W jednym przypadku 

zastosowano pouczenie.  

Jeżeli chodzi o bezpieczeństwo i porządek w komunikacji – 45 ujawnionych wykroczeń, z czego liczba 

wykroczeń zakończonych skierowaniem wniosku o ukaranie to 7, liczba wykroczeń zakończonych 

mandatem karnym to 33, liczba wykroczeń zakończonych zastosowaniem środka oddziaływania poza 

karnego (art.41 kodeksu wykroczeń) – 3 tego typu przypadki. W 2 przypadkach nie udało się niestety 

ustalić, wykryć i rozliczyć sprawcy danego wykroczenia. 

Mienie, a więc czyny przepołowione co do zasady - art.119 §1 kodeksu wykroczeń, czyli kradzież mienia 

do 500zł; art.124 §1 - mówimy o uszkodzeniu mienia również do 500zł plus jeszcze inne szalbierstwa – 

liczba takich ujawnionych wykroczeń to 17, w 3 sprawach skierowaliśmy wniosek o ukaranie do sądu, 

a liczba wykroczeń zakończonych mandatem to 4. Niestety w 9 na 17 przypadkach nie udało się ujawnić 

sprawcy – zazwyczaj kradzieży mienia. 

Przepisy o zachowaniu trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi – 5 ujawnionych wykroczeń i w 5 

przypadkach nałożony był mandat karny kredytowany. 

Jeżeli mówimy o bezpieczeństwie na terenie Gminy Gniezno, nie sposób nie odnieść się do narzędzi, 

które stosujemy - funkcjonuje Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa. Przypominam, bo w 2016r. 

uczestniczyłem na tej sali i też były prowadzone konsultacje społeczne z Państwem na ten temat, ale 

co do korzystania i jak to wygląda to przejdę może później. 

Mamy również dzielnicowych, którzy prowadzą plany działań priorytetowych. Powstanie ich 

uzależnione jest od różnych czynników, np. jeżeli są zgłoszone częste wykroczenia, przestępstwa w 

danym rejonie albo nieodpowiednie zachowania czy inne zagrożenia, one mogą być zgłaszane poprzez 

KMZB, poprzez doniesienia medialne, poprzez prasę czy z obserwacji dzielnicowych. Wprowadzany jest 

półroczny plan działania priorytetowego. Polega on na tym, że dzielnicowy opracowuje plan, wg 

którego później zleca zadania i sam je też realizuje – współpracuje z samorządem lokalnym, z sołtysami, 
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z miejscową ludnością i na chwilę obecną mamy dwóch dzielnicowych na terenie gminy. Takie plany 

działania priorytetowego zostały wdrożone i są jeszcze kontynuowane w m. Zdziechowa – chodzi o 

spożywanie alkoholu przy sklepie i też w m. Jankowo Dolne – również przy sklepie. Zaznaczam, że te 

plany zmieniają się co pół roku i nie zawsze oczywiście one dotyczą spożywania alkoholu, bo zdaję 

sobie sprawę, że potrzeby są też inne. 

Jeżeli chodzi o Krajową Mapę Zagrożeń Bezpieczeństwa to najczęściej były zgłaszane problemy, 

zagrożenia poprzez Krajową Mapę Zagrożeń Bezpieczeństwa, jeżeli chodzi o ruch drogowy, bo to też 

rozgraniczamy, to było nieprawidłowe parkowanie, zły stan nawierzchni dróg, przekraczanie prędkości 

– to w zasadzie takie 3 główne, które były na terenie Gminy Gniezno. Jeżeli chodzi o wykroczenia to 

było też zaśmiecanie. Wiem, że podczas sesji online było pytanie ze strony Pani radnej odnośnie 

zaśmiecania. Sprawca może nie wszystkich tego typu czynów, ale został zatrzymany w siedmiu 

miejscach – wywoził śmieci mówiąc najogólniej, nieczystości stałe i trafił przed nasz Sąd Rejonowy. 

Zdaję sobie sprawę, że tych przypadków być może jest trochę więcej, dlatego też Komendant 

Powiatowy Policji w Gnieźnie wydał jasne dyspozycje – zero litości, zero usprawiedliwienia dla takich 

osób, które ingerują w ten sposób w nasze środowisko. Każda sprawa ma być kończona nie mandatem, 

ale II wydziałem karnym w Sądzie Rejonowym i oczywiście z udziałem oskarżyciela publicznego ze 

strony Policji.  

Jeżeli chodzi o bezpieczeństwo w ruchu drogowym to jest temat bardzo istotny – o tym codziennie 

słyszę na wideokonferencjach z Komendantem Wojewódzkim. Cały czas niestety giną ludzie na drogach 

i ja teraz, podając te wyniki, nie odniosę się do końca do Gminy Gniezno, bo te wyniki by były albo 

zerowe albo zero-jedynkowe, ale tak dla Państwa też wiadomości, informacji.  

W 2019r. mieliśmy 13 wypadków drogowych ze skutkiem śmiertelnym, w 2020r. mieliśmy 9 takich 

przypadków, a w ubiegłym roku 2021 mieliśmy 4 zdarzenia w ciągu całego roku, w całym powiecie.  

W tym roku niestety mamy już 1 wypadek ze skutkiem śmiertelnym, można powiedzieć w centrum 

Gniezna, na ul. Żwirki i Wigury jedna osoba straciła życie, a konkretnie osoba, która poruszała się 

pieszo. Przez to też podejmujemy wiele działań w tym zakresie - akcja „Prędkość”, na pewno znana 

Państwu; akcja „Trzeźwy poranek”. Mamy też Niechronionych Uczestników Ruchu Drogowego, tzw. 

Nurt, gdzie skupiamy się na przejściach dla pieszych. W tym zakresie działamy, jeżeli chodzi o 

trzeźwość. Możecie się Państwo spodziewać i też słyszycie nasze gnieźnieńskie media – ostatnio takie 

działania w taki nieoczekiwany dość dzień, bo mówimy o trzeźwych poniedziałkach – zazwyczaj po 

weekendzie. W Gnieźnie od jakiegoś czasu zrobiliśmy w środku tygodnia po meczu reprezentacji Polski 

i okazało się, że w przeciągu 2 godzin zatrzymaliśmy 5 nietrzeźwych kierowców, z czego dwóch było w 

stanie nietrzeźwości, a 3 osoby w stanie po użyciu alkoholu, czyli jako wykroczenie, ale niestety 

wszystko się wiąże z potężnymi sankcjami. Zmieniły się przepisy dot. wysokości grzywien pod koniec 

ubiegłego roku i chociażby za spowodowanie zwykłej kolizji drogowej to jest 1000zł mandatu – cofamy, 

nie zauważymy… Pod kątem prędkości też zauważyliśmy, że zmiana przepisów przyniosła oczekiwane 

rezultaty. Kierowcy bardziej się pilnują. Nie wiem czy Państwo radni też to odczuli, ale wjeżdżając 

powiedzmy na naszą S5 czy na „piętnastce” jest faktycznie ten ruch troszeczkę wolniejszy, bo są 

wysokie mandaty – nawet 2500zł.  

Chciałem jeszcze parę słów dodać odnośnie profilaktyki. Zapraszają nas dyrektorzy szkół czy placówek 

oświatowych na spotkania profilaktyczne, które dotyczą przede wszystkim zagrożeń w sieci, 

szkodliwości zażywania środków odurzających czy picia alkoholu w młodym wieku albo w nadmiernych 

ilościach, też agresji rówieśniczej. Zawsze z chęcią wysyłamy policjantów i uważamy, że w tym jest też 

przyszłość, że trzeba młodych ludzi edukować od początku i tutaj też w tym kierunku nasze działania 

zmierzają i będziemy je na pewno kontynuować - teraz tym bardziej, bo ograniczenia związane z 

pandemią koronawirusa mam nadzieję, że już bezpowrotnie minęły. 

Tak pokrótce to by było tyle. To sprawozdanie Państwo dostaną, a ja już dziękuję za możliwość 

omówienia tematu. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Na pytania Pan odpowie, Panie Komendancie? 

 

- Podinspektor Robert Recki: Tak, oczywiście. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jeżeli Państwo radni mają pytania do Pana Komendanta to proszę 

je zadawać. Może Pani Wójt, może ktoś z sołtysów? Proszę bardzo, Pani radna Agnieszka Rzempała-

Chmielewska. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: To może nawet nie pytanie tylko takie stwierdzenie. Ja 

akurat mieszkam w Piekarach i tam jest taki ciągły problem podrzucanych śmieci na pętli autobusowej. 

 

- Podinspektor Robert Recki: Przy tej świetlicy wiejskiej? 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Nie, przy świetlicy nie. To jak się jedzie prosto na 

Wągrowiec i jest taka pętla niedaleko firmy Savitor, ul. Jagodowa. Tam generalnie jest problem taki, że 

ten przystanek jest przy drodze wojewódzkiej i pomimo tego, że była informacja, że jest monitoring 

założony to i tak systematycznie raz na jakiś czas są podrzucane śmieci. Podejrzewamy, że to nie jest 

problem z mieszkańcami tylko problem z przejezdnością. Czy ta osoba, o której Pan wspominał - czy to 

jest osoba, która raczej dzikie wysypiska wysypuje gdzieś na polach, czy to jest m.in. też to miejsce? 

 

- Podinspektor Robert Recki: Pani radna, wątpię, żeby to akurat chodziło o tą osobę i o to miejsce, 

ponieważ ten sprawca zajmował się tym trochę na większą skalę – opony samochodowe, zużyte części, 

więc bardziej tutaj mieliśmy swoje rozpoznanie pod kątem tego rodzaju zaśmiecania.  

Powiem tak – jest ciężko nam ujawnić takiego sprawcę, jeżeli nie mamy naocznego sprawcy albo nie 

załapie się na monitoring, gdzie zobaczymy numery rejestracyjne lub ewentualnie twarz. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: A co grozi takiemu sprawcy właśnie w takiej sytuacji 

podrzucania śmieci? Czy to jest zależne od skali? 

 

- Podinspektor Robert Recki: Generalnie my też musimy stwierdzić, czy było realne zagrożenie dla życia 

i zdrowia ludzi, bo można zanieczyszczać różnymi materiałami, które mogą się dostać do wody 

gruntowej, może wystąpić skażenie środowiska itd., więc wtedy będziemy mówić na pewno o 

przestępstwie. Jeżeli chodzi o wyrzucanie śmieci nie w jakichś nie wiadomo jakich ilościach, tylko 

powiedzmy gruz, papiery czy kartony. Trudno mi teraz dokładnie określić, ale przy takiej mniejszej skali 

mamy do czynienia z wykroczeniem, jeżeli nie będzie zagrożenia dla życia i zdrowia ludzi i skażenia 

środowiska. Mandat karny, jeżeli chodzi o policję, to jest 500zł. Pan Komendant, jak już wspominałem, 

bardzo rygorystycznie podchodzi do tego, że jest taka sprawa, poza tym to są też medialne sprawy; że 

nie mamy dawać wykroczenia, jeżeli ujawnimy takiego sprawcę, tylko kierować do sądu. W sądzie, 

jeżeli się coś zmieniło, to tylko na wyższą karę, mam nadzieję, ale dotychczasowa to jest kwota 

5.000,00zł. Jest też obowiązek uprzątnięcia czy też przywrócenia do stanu poprzedniego. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Państwa statystyki dotyczą powiatu czy też macie rozbicie 

na gminy? Chodzi o szerokorozumianą statystykę, którą prowadzicie. To jest raczej w kategoriach 

powiatowych czy gminnych też? 

 

- Podinspektor Robert Recki: Gminnych też. 
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- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: A Gmina Gniezno – w różnych aspektach – jak wypada na 

tle powiatu? 

 

- Podinspektor Robert Recki: Zależy jakich kategorii mielibyśmy się trzymać. Ja w tej chwili nie jestem 

w stanie, mówiąc tak dokładnie, że kradzieży tu było więcej, tam mniej, a w Państwa w ogóle. Mniej 

więcej jest to rozłożone i to też zależy jak jest ukształtowany teren, co mamy, czym dysponujemy. 

Powiem może o tym jeziorze skorzęcińskim. Tam co weekend, a nawet codziennie latem mamy 

motorówkę na wodzie. Wiem, że Państwo może by też sobie na jeziorze Lubochnia życzyli motorówkę 

i pewnie na innych jeziorach też. Tam na przykład w trakcie doby potrafi przebywać do 30 tys. turystów 

czy osób, które korzystają z wypoczynku na stałe bądź tylko okazjonalnie. Mówimy o weekendzie, gdzie 

to zagrożenie naprawdę jest duże, a są miejscowości, gdzie za dużo się nie dzieje. Tak samo jesteśmy 

rozliczani jako powiat gnieźnieński, a są powiaty, gdzie faktycznie ta ilość zdarzeń… My wykorzystujemy 

ją bardzo szybko. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Chciałam jeszcze zapytać czy w tym sprawozdaniu, które 

Pan przedłoży do Biura Rady, jest informacja o ilości spraw prowadzonych przez naszych 

dzielnicowych? 

 

- Podinspektor Robert Recki: O jakich sprawach Pani mówi? 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czy w ogóle prowadzą ilość spraw? 

 

- Podinspektor Robert Recki: Ja już Pani powiem, Pani radna. Zarządzenie nr 5/2016 odnośnie pracy 

dzielnicowego definitywnie zabrało możliwość. Kiedyś byłem dzielnicowym i prowadziłem takie sprawy 

wykroczeniowe. Przede mną jeszcze dzielnicowy prowadzili przestępstwa z art.207 kk – znęcanie się 

itd., takie powiedzmy drobniejsze na tamte czasy. Teraz dzielnicowy jest kompletnie odsunięty od 

prowadzenia postępowań i przygotowawczych, i w sprawach o wykroczenia. Dzielnicowi jako-tako 

spraw nie prowadzą żadnych, żeby być gospodarzem danej czynności i żeby kończyć np. postępowanie. 

Bardziej mają być oni widoczni w rejonie i też dostają czynności do ustaleń. Być może ktoś z Państwa 

się spotkał z tym, że dzielnicowy przyszedł czy przedzwonił i zapytał się „Proszę Pani, czy było coś Pani 

wiadomo, czy była Pani świadkiem, czy ktoś coś widział?” – na zasadzie zbierania informacji. 

Dzielnicowy przede wszystkim ma być w rejonie, ma być w obwodzie, ma być użyteczny na miejscu ze 

społeczeństwem. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: On jest dostępny 24 godziny na dobę? 

 

- Podinspektor Robert Recki: 24 godziny nie. Aplikacja „Moja komenda” – są wszystkie namiary na 

dzielnicowego, każda zmiana też jest tam nanoszona, są numery telefonów komórkowych służbowych, 

ale też jest taka zasada przyjęta, że w czasie wolnym tego telefonu nie odbierze – jak go nie ma i ma 

urlop to jest przekierowanie do drugiego dzielnicowego lub do dyżurnego jednostki. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pan radny Jakub Fryza, proszę bardzo. 

 

- Radny Jakub Fryza: Wspominał Pan o czymś takim, że macie takie plany, ustalacie sobie mniej-więcej 

rejony, w których gdzieś dochodzi do jakiejś większej ilości przestępstw i może się coś tam dziać. Mam 

pytanie odnośnie takiego okresu wiosenno-letniego pomiędzy miejscowościami Osiniec, Szczytniki 

Duchowne, dalej Lubochnia i Wierzbiczany, do jeziora. Co roku tam – wydaje mi się, że przynajmniej 

staramy się zgłaszać jak najwięcej takich zdarzeń dot. przede wszystkim przekraczania prędkości, ale 
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m.in. głównym elementem tych zgłoszeń jest fakt tego, że obiecana przez Starostwo ścieżka rowerowa 

do dzisiaj nie powstała, a dużo ludzi tym rejonem porusza się na rowerach. Jest to taki okres wiosenno-

letni, gdzie ten ruch jest ogromnie wzmożony typowo przez biegaczy czy rowerzystów no i do tego 

dochodzą super pędzące motory i samochody. Czy gdzieś ten rejon będzie cały czas przez Was 

uwzględniany jako takie miejsce największych możliwych – miejmy nadzieję, że jak najmniej – zdarzeń 

drogowych z udziałem pojazdów i rowerzystów, lub nie daj Boże jeszcze z biegaczem? 

 

- Podinspektor Robert Recki: Dziękuję za to pytanie. Miejsc tego typu zgłoszeń mamy dość dużo, ale ja 

bym prosił Pana radnego o wskazanie takich najbardziej konkretnych dni – czy to jest weekend, czy to 

są poniedziałki i też okres czasu, żeby już konkretnie dyslokować policjantów. Mówię o ruchu 

drogowym, bo tylko kontrolerzy ruchu drogowego są uprawnieni do posługiwania się laserowymi 

miernikami prędkości i będziemy działać do skutku. 

 

- Radny Jakub Fryza: Tutaj też na pewno Pani Maria Brykczyńska będzie miała wiedzę odnośnie miejsc, 

gdzie ten ruch jest najbardziej wzmożony w rejonie Wierzbiczan, Lubochni. Ja ze swojej strony 

chciałbym zauważyć, że to przede wszystkim są weekendy, kiedy jest ładna pogoda. Zbliża się weekend 

majowy i nie wiadomo co przyniesie nam aura, ale w przypadku pięknej pogody ten ruch jest o tyle 

wzmożony, że jeżdżą ludzie z ul. Wierzbiczańskiej ze strony Gniezna, a także od strony Osińca, przez 

główną drogę od strony leśnej. Każdy gdzieś jeździ do lasu, nad jezioro, popodziwiać te tereny zielone 

i ten ruch tam jest zawsze największy. Jest to łuk we wjeździe do Szczytnik Duchownych, który jest tak 

skonstruowany, że powoduje możliwość wyrzucenia samochodu, motoru, zwiększenia jego prędkości 

odśrodkowo. Osiniec - na pewno tutaj Pani radna Agata będzie też w temacie, gdzie czasami się też 

ustawiacie jak widać – przeważnie kogoś zatrzymujecie. Szczytniki Duchowne - na tej prostej 

prowadzącej do szkoły jest dość długi odcinek, dający możliwość nieograniczonej ilości biegów, jeżeli 

coś by takiego wprowadzono w pojazdach. 

 

- Podinspektor Robert Recki: Ja dziękuję za to zgłoszenie problemu. Na pewno będę kierował tam 

patrole ruchu drogowego w te miejsca, ale bardzo bym prosił jeszcze o takie uściślenie. Weekendy, 

tak? Ale kiedy? W godzinach od 15 do 17? W południe? Czyli w godzinach od 11 do 13, tak? Ok, od 11 

do 13. Zaczniemy od weekendu majowego i to mogę Panu radnemu obiecać - co jakiś czas oczywiście 

do tego okresu sierpniowego, aczkolwiek też proszę mieć na uwadze, że naprawdę mamy dużo też 

równie ważnych miejsc innych działań, ale na pewno Osiniec, Wierzbiczany, Szczytniki Duchowne. 

Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani radna Maria Brykczyńska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję. Ja mam pokrewne pytanie, bo chodzi też o Lubochnię, ale nie 

tylko o dojazd do Lubochni, bo wiadomo, że tam jest jezioro i wszyscy z różnych kierunków zmierzają, 

a szczególnie przez os. Sosnowe jest prosta droga. Tam jest też teren rekreacyjny i jest znak 

ograniczenia prędkości do 50km/h. mieszkańcy respektują, natomiast osoby przejeżdżające z reguły 

nie. Jeszcze jedna kwestia – chodzi o plażę w Lubochni. Następnym problemem jest biwakowanie osób, 

grup młodzieży, ale nie tylko, w sumie na terenie do tego nieprzystosowanym – palenie ogniska, picie 

alkoholu, używki różnego typu. W tamtym roku takie zdarzenia miały miejsce. Niektórzy są później 

agresywni i to jest dla mieszkańców, mających swoje domki blisko wody, duży problem. W tamtym 

roku doszło nawet do takiej sytuacji, że jak zwracano uwagę to byli bardzo agresywni. My dzwonimy 

na policję, ale przepraszam bardzo, czasami zdarza się tak, że radiowóz przyjedzie, zobaczy z góry i 

pojedzie dalej. 
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- Podinspektor Robert Recki: Zwrócimy na to uwagę. Rozumiem, że już od maja? 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Tak, tak. Oddzielną sprawą jest to, że nie zawsze, ale najczęściej 

biwakowicze wyjeżdżają i zostawiają wszystkie śmieci, a my sprzątamy. Dziękuję.  

 

- Podinspektor Robert Recki: Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ja mam takie pytanie kadrowe, Panie Komendancie. Ilu 

policjantów brakuje, żeby tak w pełni obsadzić komendę i móc te zadania, o których mówią tutaj radni, 

szerzej realizować? 

 

- Podinspektor Robert Recki: Panie Przewodniczący, 282 etaty mamy i praktycznie jest kilka wakatów, 

naprawdę nie więcej niż 5. Ja nie jestem w stanie teraz dokładnie powiedzieć czy 3 czy 2, ale naprawdę 

sytuacja kadrowa jest dobra. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: To wynika z tego, że nie ma pieniędzy czy nie ma chętnych? Czy 

jest to taka rezerwa taktyczna? 

 

- Podinspektor Robert Recki: Chętni są do policji, ale jest rotacja. Jedni odchodzą na emerytury, a też 

może tych policjantów tak do końca nie widać, bo jest zmiana pokoleniowa. Dużo policjantów jest na 

adaptacjach zawodowych, bo nie dość, że idą na kurs podstawowy, to później czeka takiego policjanta 

adaptacja zawodowa – zazwyczaj w Warszawie czy w innym większym mieście. To też trwa 2 miesiące, 

dołożyć do tego kurs, więc zanim przyjdzie i zacznie nabywać te szlify to też trochę czasu mija. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Rozumiem, dziękuję. Pani radna Maria Brykczyńska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Zapomniałam jeszcze dopytać, bo mieszkańcy też chcieliby wiedzieć – pod 

jaki numer konkretnie mają dzwonić? Najczęściej to są też weekendy, kiedy jest mniej policji na 

posterunku. Jaki jest jeden numer, żebym mogła podać mieszkańcom? Czy do dzielnicowego mają 

najpierw dzwonić, czy do policji? 

 

- Podinspektor Robert Recki: Pani radna, dobre pytanie i już odpowiadam – 112 wydłuża ten czas, bo 

zanim dyspozytor wysłucha, zada szereg pytań, przekaże formatkę to zawsze jest to parę minut do tyłu. 

Proszę w takim razie sobie zapisać 477721211 – to jest numer bezpośrednio na biurko do dyżurnego 

jednostki. Oczywiście są jeszcze dzielnicowi, ale – tutaj pytała Pani radna – 24 godziny na dobę nie 

pełnią służby, aczkolwiek są policjanci w Gnieźnie, którzy 24 godziny na dobę telefon odbiorą. Na 

stronie jednostki lub w aplikacji „Moja komenda” są telefony i na komórkę służbową, i na biurko. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dobrze, dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pytanie jeszcze do Pana Komendanta, bo ostatnio pytałem jak się 

łączyliśmy online, o takim pomyśle, który funkcjonuje w Anglii – o tej straży sąsiedzkiej. Wiem, że w 

Polsce też takie działania były. Najlepszym strażnikiem jest sąsiad – wiadomo. Sąsiad wie wszystko. 

 

- Podinspektor Robert Recki: Czasami za dużo.  
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czasami za dużo, ale tam gdzie ja mieszkam jest naprawdę fajna 

ekipa i dużo się dzieje – jak jest jakiś mały problem to sąsiad wie najwięcej. Czy gdzieś tam w 

prawodawstwie jest taka możliwość, żeby takie straże powstawały? 

 

- Podinspektor Robert Recki: Powiem tak – odnośnie prawnych możliwości i konstrukcji tego to nie 

słyszałem o tym, żeby coś takiego było. Sam pomysł uważam, że jest trafny, ale też są pewne zagrożenia 

z tym związane, bo czasami sąsiedzi mogą to wykorzystać. Nie będziecie mieć regulaminu czy trzeźwym 

trzeba przyjść na tą straż sąsiedzką; czy może sobie w sobotę później stwierdzimy, że popatrolujemy. 

W zależności od sytuacji jaką też zastaną – ja mówię też o bezpieczeństwie tych osób – że ci sąsiedzi 

poczują się na tyle mocni, że ciężkie przestępstwa będą chcieli wykrywać i im zapobiegać i to też może 

się nie za dobrze skończyć. W systemie prawnym nie słyszałem, żeby tu w Polsce było coś takiego 

praktykowane czy wprowadzone. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Czy Państwo radni jeszcze mają pytania do Pana 

Komendanta? Nie widzę, w takim razie dziękuję Panom Komendantom za przybycie, za sprawozdanie. 

 

- Podinspektor Robert Recki: Dziękuję Panie Przewodniczący i dziękuję Państwu za możliwość 

uczestniczenia. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Do zobaczenia za rok. Może jak się uda to też się spotkamy. 

Dziękuję, do widzenia. 

Drodzy Państwo, przed wystąpieniem Pana Komendanta do sesji dołączył Pan radny Ryszard Majewski, 

także jest teraz na sali 15 radnych.  

Sprawozdanie Pana Komendanta otrzymają Państwo niebawem na skrzynkę mailową.  

Zamykamy punkt 4 i przechodzimy do punktu 5 – „Realizacja zadań gminy w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w roku 2021 z uwzględnieniem potrzeb w latach następnych”. Ten punkt będzie 

realizowany jednocześnie z punktem 6 – „Informacja Komendanta Gminnego OSP o działaniach 

gminnych jednostek w roku 2021”. 

 

5. Realizacja zadań gminy w zakresie ochrony przeciwpożarowej w roku 2021 z uwzględnieniem 
potrzeb w latach następnych 

6. Informacja Komendanta Gminnego OSP o działaniach gminnych jednostek w roku 2021 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Całe to zagadnienie przedstawi Komendant Gminny jednostek 

OSP – Pan Michał Szarzyński. Witam Pana serdecznie. To jest pierwsze wystąpienie na posiedzeniu 

Rady Gminy po wyborze Pana na Komendanta. Proszę przedstawić sprawozdanie, a jeżeli będą pytania 

to tak samo jak poprzednio. 

 

- Komendant Michał Szarzyński: Panie Przewodniczący, szanowna Rado, sołtysi i inni goście, w naszej 

gminie są 4 jednostki, które uczestniczyły w 2021r. w prawie 300 działaniach ratowniczo-gaśniczych na 

terenie Gminy Gniezno. Mamy prawie największy współczynnik w Powiecie Gnieźnieńskim pod tym 

względem. Najwięcej uczestniczyło OSP Strzyżewo Smykowe, które brało udział w 89 wyjazdach. 

Następnie Modliszewo miało 76 wyjazdów, Zdziechowa 73, Mnichowo 36. Z takich najważniejszych 

zadań – nie było to w 2021r., tylko na początku 2022r. – było to dołączenie Strzyżewa Smykowego do 

Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. Dzięki temu aż 3 jednostki z naszej gminy są w tym 

systemie, zostało jeszcze tylko OSP Mnichowo. Bardzo ciężko będzie, żeby Mnichowo też mogło 

dołączyć, ponieważ i tak jest już to nabrzmiałe, że już 3 jednostki są. W każdej jednostce mamy bardzo 

wysokie zapotrzebowanie na osoby. Jest około 40 osób w każdej jednostce, które mogą brać udział w 
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działaniach. Z młodzieży wyglądamy też nie najgorzej – około 20 w każdej jednostce oprócz Mnichowa, 

gdzie nie ma na razie żadnej młodzieżówki. Co do braków, to już z Panem Przewodniczącym oraz z 

Panią Wójt mogłem się spotkać i też powiedzieliśmy, że na razie nie mamy żadnych braków w sprzęcie, 

w szkoleniach - jesteśmy dobrze dofinansowani przez gminę. Na następne lata to wiadomo, że dane 

jednostki by chciały samochody. Zostaliśmy już poinformowani, że będzie z tym problem, ale na chwilę 

obecną każdy to rozumie i co najważniejsze to ochrona osobista strażaków. Trzy jednostki: Mnichowo, 

Modliszewo i Strzyżewo smykowe – samochody, ale zostaliśmy poinformowali, że na spokojnie, jeszcze 

samochody mogą jeździć, nie jest z nimi najgorzej. OSP Zdziechowa –  ochrona osobista, duże braki w 

umundurowaniu, ale też dostaliśmy duży budżet i chłopacy powiedzieli, że sobie poradzą.  

Z takich nowszych wiadomości to obecnie trwa test aplikacji u nas w Komendzie, bo jestem też 

funkcjonariuszem Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Gnieźnie i dostaliśmy na próbę 

aplikację monitorowania hydrantów oraz zbiorników wodnych na terenie Powiatu Gnieźnieńskiego. 

Aplikacja nazywa się „Waterflow” i my jako funkcjonariusze Komendy mamy do niej dostęp oraz 

możemy monitorować w naszym powiecie miejsca, gdzie są hydranty oraz zbiorniki wodne. Według 

aplikacji możemy sobie wszystko sprawdzać gdzie co jest – w razie jakich działań trudnodostępnych 

odpalamy sobie aplikację i wiemy w jakiej odległości jest hydrant oraz zbiornik wodny. Niektórzy poza 

powiatem też mieszkamy i nie każdy ma Powiat Gnieźnieński w małym palcu i wie gdzie jest każdy 

zbiornik. 

W 2019r. ostatnio mieliśmy takie poważne badania lekarskie i teraz minęły już 3 lata, więc czekamy. 

Na razie nie musimy, ponieważ jeszcze jest pandemia, ale jak się skończy pandemia to mamy 60 dni na 

zrobienie badań lekarskich. Już się orientowałem, ponieważ też w jednostce robiliśmy te badania i jest 

to koszt bardzo duży – od 350 do 500zł za osobę sobie życzą dane przychodnie. Najlepiej, żeby ta 

pandemia jeszcze trochę potrwała i może się to zrobi w budżecie na następny rok. 

Członek MDP – Michał Ogórkiewicz w klasach I-IV ze Strzyżewa Smykowego awansował do 

Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej „Młodzież zapobiega pożarom” na szczeblu 

wojewódzkim. Jako jedyna osoba z naszej gminy będzie nas reprezentować na szczeblu wojewódzkim. 

Poza tym, na nasze 4 jednostki pozyskaliśmy środki zewnętrzne ponad 200.000,00zł z różnych innych 

firm, więc też trochę budżet gminy dzięki temu został odciążony. To byłoby wszystko. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ja mam pytanie do tej aplikacji „Waterflow”. Czy ona jest 

dostępna dla wszystkich? 

 

- Komendant Michał Szarzyński: Nie, na razie tylko dla funkcjonariuszy. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Ja ją odpaliłem, tu jest jakaś aplikacja. 

 

- Komendant Michał Szarzyński: Tak, może Pan odpalić, ale my mamy swoje dane, login i hasło. Na razie 

jest tylko dla funkcjonariuszy PSP. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jadąc na pożar ją odpalacie? 

 

- Komendant Michał Szarzyński: Dopiero kilka dni ją mamy. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: A potem jak to jest? Okazuje się, że np. hydrant naziemny lub 

podziemny może być niedrożny? 

 

- Komendant Michał Szarzyński: Wszystkie informacje mamy jak ktoś sprawdza. Jak ktoś wprowadza 

nowy hydrant to wprowadza informacje jakie on ma nasady – czy 75, czy 52, jakim wężem można 
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podpiąć, dajemy zdjęcia w jakim on jest miejscu, szczegółowe punkty w przypadku podziemnego - jak 

do niego dotrzeć. Teraz dopiero zaczynamy – raz albo dwa razy korzystaliśmy z tej aplikacji, ale 

widzimy, że hydrant jest gdzieś za budynkiem i przeważnie kierowca jest od tego, że odpala sobie i 

szuka hydrantów. To działa jak Mapa Google – normalnie pokazuje mapę i dany hydrant, też jest 

napisane jaki drożny. Strażacy OSP też sprawdzają te hydranty – też go odkręcimy, sprawdzimy jaka 

jest wydajność. Od razu w aplikacji też można wpisać jaka jest wydajność danego hydrantu. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Pan radny Marian Kaźmierczak. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Dziękuję bardzo. Panie Komendancie, takie pytanie – w czyjej gestii leży 

kontrola bieżąca hydrantów? Na terenie gminy mamy określoną ilość hydrantów tych wysokich i tych 

niskich. Kto odpowiada za ich sprawność? 

 

- Komendant Michał Szarzyński: Teraz mnie Pan zaskoczył. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Czy to gmina czy ktoś inny? Czy zakład dostarczający wodę? 

 

- Komendant Michał Szarzyński: Wydaje mi się, że zarządca drogi, według mnie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Zarządca sieci bardziej. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Dlatego pytam czy na ten moment się coś zmieniło, bo mieliśmy sytuacje 

takie, że był pożar, przyjechała straż, podłączyli się do hydrantu, okazało się, że poprzednio był 

odkręcany 5 lat temu, więc poszukajcie następnego. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pytanie jest ciekawe. Pani Moniko, czy możemy poprosić kogoś z 

Działu Inwestycji i Rozwoju? 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Bardzo mi zależy, żeby się dowiedzieć na ten temat. 

 

- Komendant Michał Szarzyński: Ja mogę Panu z własnego doświadczenia powiedzieć jak my to robimy. 

Jak jest hydrant niesprawny to my to zgłaszamy do gminy – zawsze tak było. Ja pochodzę z Gminy 

Mieleszyn i zawsze my sami od siebie sprawdzaliśmy hydranty, jako strażacy OSP, i jak było coś nie tak 

to zgłaszaliśmy do sekretariatu gminy i gmina to już dalej monitorowała. Z tego co wiem, to wodociągi 

u nas też jeździły i sprawdzały. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Tam gdzie wodociągi to wodociągi, ale gdzieś tam jest Łabiszynek, 

są rożne… 

 

- Komendant Michał Szarzyński: Różne są wodociągi, dokładnie. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Zarządca danej sieci. Mamy trzech zarządców.  

 

- Komendant Michał Szarzyński: Tak jak Pan Przewodniczący mówi – tam gdzie jest dany teren, to dany 

operator. Bardzo rzadko są sprawdzane hydranty. Zawsze korzystamy z hydrantów jak jest pożar, bo 

woda jest potrzebna, a nie ma takich zbiorników, z których można skorzystać. Tak jak Pan mówi – jak 

się odkręci hydrant to już wiadomo czy jest sprawny i kiedy był sprawdzany po kolorze wody. Jak będzie 

czym czarniejsze kakao albo cappuccino to znaczy, że on długo nie był sprawdzany, a jak jest 
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sprawdzany na bieżąco to jest taka biała, błękitna woda. Najpierw trzeba jeszcze odkręcić ten hydrant 

– dużo starych hydrantów jest, których nawet nie próbujemy czasami odkręcić, żeby większej szkody 

nie zrobić. Największa bolączka tego jest taka, że zarządcy wodociągów zakręcają hydrant przy zasuwie 

obok hydrantów. Zwykły człowiek nie wie, że zasuwa jest obok hydrantu i trzeba najpierw ją odkręcić, 

żeby odkręcić główny hydrant. Oni robią to po to, że hydranty jak się odkręci raz i się spróbuje go 

zakręcić to on jest niszczony – przez to tą zasuwę zakręcają i potem można kręcić tym hydrantem i 

kręcić, a woda i tak nie będzie leciała. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani Monika poszła po kogoś z Działu Inwestycji i Rozwoju. Czy 

Państwo radni jeszcze mają pytania do Pana Komendanta? Nie ma, w takim razie dziękuję, Panie 

Komendancie, za wystąpienie i za przybycie na sesję. Do zobaczenia na Komisjach w przyszłym roku, 

bo Komisja też intensywnie działa. Jak się zjawi osoba z działu to na pytanie odpowie. 

Drodzy Państwo, zamykam ten punkt – był to punkt 6. Przechodzimy do kolejnego punktu – do punktu, 

w którym będziemy tworzyć prawo lokalne, tj. punkt 7 – „Podjęcie uchwał w sprawie…”. 

 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  
   a) zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pierwsza uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2022r. Do mównicy się zbliża Pani Skarbnik Lidia Lebizon. Proszę bardzo, udzielam głosu. 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Dziękuję. Panie Przewodniczący, szanowni Państwo uchwała Rady Gminy 

Gniezno z dnia 28 kwietnia 2022r. ws. zmiany uchwały budżetowej na 2022r.  

W uchwale Rady Gminy Gniezno nr XLIV/343/2021 z dnia 21 grudnia 2021r. ws. uchwały budżetowej 

na 2022r. wprowadza się następujące zmiany: 

1. Zwiększa się ustaloną w § 1 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę dochodów 

budżetu na 2022 rok o kwotę 764.355,06 zł do kwoty 72.232.579,87 zł w tym: 

- dochody bieżące zwiększa się o kwotę 144.720,06 zł do kwoty 61.666.645,93 zł 

- dochody majątkowe zwiększa się o kwotę 619.635,00 zł do kwoty 10.565.933,94 zł 

2. Zwiększa się ustaloną w § 2 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę wydatków 

budżetu na 2022 rok o kwotę 764.355,06 zł do kwoty 76.067.224,87 zł z tego: 

- wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 353.480,06 zł do kwoty 58.616.994,78 zł 

- wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 410.875,00 zł do kwoty 17.450.230,09 zł. 

Adekwatnie załączniki nr: 1 – „Dochody budżetu na 2022r.”, 2 – „Wydatki budżetu na 2022r.”,  

4 – „Wykaz zadań majątkowych na 2022r.”, 5 – „Dotacje udzielone z budżetu Gminy Gniezno w 2022r.”, 

7 – „Zestawienie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2022” oraz 8 – „Dotacje i środki na 

finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem środków, o których mowa w 

art.5 ust.1 pkt. 2 i 3” wprowadza się w sposób określony w załącznikach do niniejszej uchwały. Uchwała 

została omówiona na pracach Komisji Rady Gminy Gniezno już po autopoprawce. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad projektem uchwały 

budżetowej, proszę o zadawanie pytań. Proszę bardzo, może Pani przedstawić opinię Komisji. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Chciałam powiedzieć, że opinia Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony 

Środowiska i Porządku Publicznego była pozytywna. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, a opinia Komisji Finansów i Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego? 
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- Radny Patryk Dobrzyński: W przedmiotowej uchwale opinia Komisji była pozytywna. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Jeżeli Państwo radni nie mają pytań to zamykam 

dyskusję i poddaję pod głosowanie. Głosujemy autopoprawkę, a później po przegłosowaniu 

autopoprawki głosujemy uchwałę. Policzę tylko czy mamy kworum, bo radni krążą. Jest 12 radnych, 

więc kworum jest i możemy głosować. 

Drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie autopoprawkę do projektu uchwały ws. zmiany uchwały 

budżetowej na 2022r. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem autopoprawki – proszę o 

podniesienie ręki i zagłosowanie. 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2022 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, 12 obecnych poparło autopoprawkę jednogłośnie. 

Teraz przechodzimy do głosowania uchwały ws. zmiany uchwały budżetowej na 2022r. Kto z Pań i 

Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  12 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr XLIX/391/2022 z dnia 28 kwietnia 2022 r. w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Również 12 obecnych radnych poparło uchwałę – uchwała została 

podjęta jednogłośnie. 

Teraz przechodzimy do kolejnej uchwały w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno. 

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Pani Skarbnik. 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Dziękuję. Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, na pracach Komisji Rady 

Gminy Gniezno została omówiona uchwała przed autopoprawką. Autopoprawka została przekazana 

Państwu przed sesją, już po pracach Komisji Rady Gminy Gniezno. Ja przedstawię uchwałę już po 

autopoprawce. 

Uchwała Rady Gminy Gniezno z dnia 28 kwietnia 2022r. zmieniająca uchwałę ws. uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno. 

W uchwale nr XLIV/344/2021 Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2021r. ws. uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno wprowadza się następujące zmiany: 
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1) W załączniku nr 1 - " Wieloletnia prognoza finansowa" wprowadza się zmiany zgodnie z załącznikiem 

do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

2) W załączniku nr 2 – "Wieloletnie przedsięwzięcia finansowe" wprowadza się zmiany zgodnie z 

załącznikiem do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

Oczywiście tutaj zostały dostosowane dochody, wydatki, a także zaktualizowane dane historyczne. 

Dziękuję.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Proszę o opinię właściwej Komisji – Komisja 

Gospodarki Finansowej. 

 

- Radny Patryk Dobrzyński: Opinia Komisji w przedmiotowej uchwale była pozytywna. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Przewodniczący. Komisja Gospodarki Rolnej? 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Również opinia była pozytywna. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Proszę o zadawanie pytań w przedmiotowym projekcie 

uchwały. Nie widzę – Państwo radni nie zgłaszają pytań, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję 

pod głosowanie najpierw autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno. Kto z Pań i Panów radnych jest za 

przyjęciem uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciwny? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała została podjęta większością głosów – 13 osób za, 1 się 

wstrzymała. 

Teraz poddaję pod głosowanie właściwą uchwałę – uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno. Kto z Pań i Panów radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr XLIX/392/2022 z dnia 28 kwietnia 2022 r.  zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała została podjęta jednogłośnie – 14 obecnych radnych 

poparło projekt. Dziękuję Pani Skarbnik za przedstawienie projektów uchwał. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały ws. przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Gniezno. 
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c) przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pani Wójt przedstawi, tak? Proszę bardzo, Pani Wójt. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Szanowni Państwo, przedstawiam projekt uchwały przyjęcia Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Gniezno. 

Projekt uchwały i Regulamin dostarczania wody był Państwu przedstawiony wcześniej na Komisjach. 

Może tylko odniosę się do uzasadnienia w kwestii podjęcia tej uchwały.  

W myśl zapisu art. 19 ust. 3 ustawy z dnia 7 czerwca 2001r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i 

zbiorowym odprowadzaniu ścieków Rada Gminy uchwala regulamin dostarczania wody i 

odprowadzania cieków. Aktualnie na terenie Gminy Gniezno obowiązuje uchwała z dnia 26.02.2009r. 

w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Gniezno. W rzeczy samej zachodzi potrzeba podjęcia nowej regulacji w tym zakresie, a to w związku z 

koniecznością dostosowania regulacji do zmienionego stanu prawnego. Organ stanowiący jednostki 

samorządu terytorialnego, na podstawie projektów regulaminów dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków opracowanych przez przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne, przygotowuje projekt 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków oraz przekazuje go do zaopiniowania 

organowi regulacyjnemu. Postanowieniem z dnia 23.03.2022r., Dyrektor Regionalnego Zarządu 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu przedstawił opinię pozytywną o przedłożonym mu projekcie 

Regulaminu. Wymagana procedura przy uchwaleniu niniejszego Regulaminu została w pełni 

zachowana. Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt za przedstawienie projektu uchwały. 

Otwieram dyskusję i proszę o Przewodniczącą Komisji o przedstawienie jaka była opinia. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Opinia Komisji była pozytywna. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Czy Państwo radni mają pytania do tego projektu? 

Komisja Pana Przewodniczącego Dobrzyńskiego nie opiniowała tego projektu? 

 

- Radny Patryk Dobrzyński: Też Komisja opiniowała i opinia była pozytywna. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, czyli mamy pozytywne opinie obydwóch Komisji. 

Jeżeli nie ma pytań to poddaję pod głosowanie uchwałę ws. przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Gniezno. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem 

uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr XLIX/393/2022 z dnia 28 kwietnia 2022 r. w sprawie 
przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, 14 obecnych radnych poparło projekt – uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 
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Przechodzimy do ostatniej uchwały, którą się będziemy w dniu dzisiejszym zajmować. Jest to uchwała, 

która pojawiła się w porządku na wniosek Wójta Gminy Gniezno – uchwała ws. przyjęcia Regulaminu 

udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Gniezno na dofinansowanie zmiany źródeł ciepła w 

lokalach mieszkalnych i budynkach mieszkalnych jednorodzinnych w ramach programu „Poprawa 

jakości powietrza na terenie Gminy Gniezno”. 

 

d) przyjęcia Regulaminu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Gniezno na dofinansowanie 
zmiany źródeł ciepła w lokalach mieszkalnych i budynkach mieszkalnych jednorodzinnych w 
ramach programu „Poprawa jakości powietrza na terenie Gminy Gniezno” 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę, Pani Sekretarz. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, wprowadzona uchwała 

zmienia uchwałę z dnia 24 lutego 2022r. Fakt wprowadzenia dzisiejszej uchwały wynika z tego, że organ 

nadzoru wskazał nam, że należy w §7 ust.2 zmienić zapis. W tej chwili zapis brzmi „Nabór wniosków na 

udzielenie dotacji w ramach dofinansowania będzie odbywał się w terminie od dnia 30 maja do dnia 

15 czerwca danego roku kalendarzowego.”. Wcześniej zapis brzmiał, że „Wójt Gminy ogłasza nabór 

wniosków o udzielenie w terminie do końca II kwartału danego roku kalendarzowego.”. Takie po prostu 

ze strony organu nadzoru było wskazanie, że należy to zmienić. 

Jeszcze w §4 ust.2 po słowie „przedsiębiorstwa” Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi wskazał, że należy 

dopisać „w rozumieniu unijnego prawa”. Projekt uchwały został zgłoszony do Urzędu Ochrony 

Konkurencji i Konsumentów w Warszawie oraz do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi. W odpowiedzi 

instytucje te wniosły uwagi, które zostały wprowadzone w treści niniejszej uchwały. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za przedstawienie projektu uchwały. Otwieram dyskusję 

i udzielam głosu Pani radnej Marii Brykczyńskiej. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Ja chciałam tylko dopytać – w sumie jeżeli chodzi o termin to został on 

skrócony do dwóch tygodni składania wniosków? Od 30 maja do połowy czerwca? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Tak jak jest wprowadzone w uchwale, w regulaminie – od dnia 30 

maja do 15 czerwca. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: To jest bardzo krótki okres. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Tak to zostało zaproponowane przez Referat. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pan radny Marian Kaźmierczak. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Dziękuję bardzo. Pani Sekretarz, od kiedy Państwo wiedzieliście o tym, że 

ta uchwała będzie musiała być zmieniona? 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Nie chcę tutaj wprowadzić w błąd, ale ostatnie pismo chyba w zeszłym 

tygodniu wpłynęło do Urzędu. Nie pamiętam dokładnie - na dniach wpłynęły pisma, które wskazywały 

m.in. o tym wpisie w rozumieniu unijnego prawa, dlatego to było wprowadzane do porządku obrad w 

ten sposób. Chodzi o to, żeby Regulamin obowiązywał, a uwagi zostały zgłoszone na dniach. Dziękuję.  
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Więcej pytań nie widzę ze strony Państwa radnych, w takim razie 

zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę ws. przyjęcia Regulaminu udzielania dotacji 

celowych z budżetu Gminy Gniezno na dofinansowanie zmiany źródeł ciepła w lokalach mieszkalnych 

i budynkach mieszkalnych jednorodzinnych w ramach programu „Poprawa jakości powietrza na 

terenie Gminy Gniezno”. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o 

podniesienie ręki i oddanie głosu. 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr XLIX/394/2022 z dnia 28 kwietnia 2022 r. w sprawie 
przyjęcia Regulaminu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Gniezno na dofinansowanie 
zmiany źródeł ciepła w lokalach mieszkalnych i budynkach mieszkalnych jednorodzinnych w 
ramach programu „Poprawa jakości powietrza na terenie Gminy Gniezno” 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo za głosowanie, uchwała została podjęta 

jednogłośnie. Dziękuję bardzo, to była ostatnia uchwała w dniu dzisiejszym.  

Pani Wójt, mam pytanie, bo w międzyczasie jak był Pan Komendant to Pan radny Marian Kaźmierczak 

zadał pytanie odnośnie kontroli hydrantów. Kto zajmuje się kontrolą? Poprosiłem Panią Monikę, żeby 

poszła do działu. Był Pan Robert chyba na chwilę, ale umknęło mi, bo było tyle tematów. Czy Pani Wójt 

jest w stanie odpowiedzieć, czy na kolejny raz dopytamy? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Może zostawmy odpowiedź na następny raz. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dobrze, dziękuję bardzo. Panie radny, proszę niech Pan jeszcze 

raz sprecyzuje. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Ja bym wnosił o to, żeby odpowiedź była dzisiaj. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Nie ma pracownika, jest już 15 godzina. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie radny, czy się pali? 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Dzisiaj się nie pali, ale jak się paliło i nie można było skorzystać z 

najbliższego hydrantu to wtedy był problem i to o to chodzi. Ja bym wolał, żeby się wcale nie paliło i 

żeby strażacy mogli odpoczywać, ale hydranty i tak powinny być sprawne. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Dobrze, spokojnie. Odpowiemy, Panie radny, jeszcze dzisiaj. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Może na maila wystarczy. Pani Monika odsłucha i wyśle pytanie. 

Za miesiąc to dużo czasu, czyli może po niedzieli – poniedziałek, wtorek też będzie dobrze. 

Drodzy Państwo, zamykam punkt 7 i przechodzimy do punktu 8 – „Informacja o interpelacjach i 

zapytaniach radnych”. 

 

8. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Punkt ten przedstawi Przewodnicząca Kamila Butrymowicz. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Od ostatniej sesji zwyczajnej, która odbyła się w dniu 31 marca 2022r., 

wpłynęło w sumie 6 interpelacji: 

- 12 kwietnia 2022r. wpłynęła odpowiedź na interpelację radnej Agnieszki Rzempały-Chmielewskiej ws. 

opracowania koncepcji we współpracy z Miejskim Przedsiębiorstwem Komunikacji w Gnieźnie, 

kompleksowej siatki połączeń komunikacji zbiorowej na terenie całego obszaru gminy, realizowanej 

przez jednego przewoźnika; 

- 12 kwietnia 2022r. wpłynęła również odpowiedź na interpelację radnego Mariusza Nawrockiego ws. 

zaprojektowania i wybudowania oświetlenia drogowego w Strzyżewie Kościelnym oraz w Wełnicy na 

os. Pogodnym; 

- 20 kwietnia 2022r. została złożona interpelacja radnego Mariusza Nawrockiego ws. wykonania 

projektu i budowy chodnika o długości 450m na odcinku od skrzyżowania ul. Wełnickiej i Orcholskiej 

w Gnieźnie, do skrzyżowania drogi powiatowej z drogą gminną w m. Wełnica. 27 kwietnia 2022r. 

wpłynęła informacja o przekazaniu tej interpelacji do Powiatowego Zarządu Dróg w Gnieźnie; 

- 25 kwietnia 2022r. wpłynęło zapytanie radnej Agaty Górnej dot. założenia lamp na istniejących 

słupach w m. Osiniec; 

- 25 kwietnia 2022r. wpłynęło zapytanie radnej Agaty Górnej dot. nieodpłatnego przekazania 

nieruchomości położonej we wsi Osiniec – działka nr 107/6; 

- 25 kwietnia 2022r. wpłynęło zapytanie radnej Agaty Górnej dot. placów zabaw mieszczących się na 

terenie Gminy Gniezno. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, Pani Przewodnicząca, za przedstawienie tego punktu. 

Czy Państwo radni do tego punktu mają jakieś pytania? Czy może ktoś chciałby złożyć interpelację lub 

zapytanie w tym momencie? Nie widzę, w takim razie zamykam punkt 8 i przechodzimy do punktu 9 – 

„Zapytania i wolne głosy”. 

 

9. Zapytania i wolne głosy 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Pani radna Maria Brykczyńska w tym punkcie. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Ja mam w sumie 2 pytania. Jedno pytanie dot. sieci wodociągowych w 

Gminie Gniezno i dyskusji na temat tego, czy jeżeli mieszkańcy chcą sami opłacić dokumentację za sieć 

wodociągową i całą budowę, jakie są procedury i czy Gmina Gniezno może takie działania podjąć? Tu 

chodzi o to, że jest akurat przedstawicielka wsi Lubochnia, która właśnie taką sieć wodociągową chce 

opłacić. Prosiłabym o komentarz Pani Wójt. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Powiem tak – tutaj ta sytuacja jest dość indywidualną sprawą i mieszkanka, która 

do Państwa się zgłosiła, również ze mną rozmawiała w tej sprawie. Może byłoby dobrze, żeby Pani też 

przybliżyła meritum tej sprawy, ponieważ gdybym miała Państwu odpowiedzieć czy taka procedura w 

gminie jest, to takiej procedury nie stosujemy, ale może warto tu z całą to sprawą się zapoznać na 

żywo. 

 

- Beata Kiełpińska: Dzień dobry. Może powinnam zacząć od tego, że powinnam się przedstawić – Beata 

Kiełpińska, jestem mieszkanką Lubochni. Pomimo tego, że przyszłam tu w mojej sprawie to też dużo 

się dowiedziałam i jest to dla mnie bardzo istotne. Docelowo faktycznie chciałam wydać Państwu takie 

oświadczenie, bo jesteśmy w trakcie inwestycji w m. Wierzbiczany – budujemy domy jednorodzinne. 

Docelowo osiedle, które jest w trakcie budowy, na dzień dzisiejszy jest to 12 budynków 
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jednorodzinnych. Docelowo na tej działce powstaje 31 nieruchomości i będą to budynki jednakowe, 

czyli będzie to takie osiedle jednorodzinnych domów. Naszym największym problemem jest tutaj 

faktycznie brak możliwości, brak rozbudowy sieci wodociągowej. Ja sobie zdaję z tego sprawę, że to 

tak nie działa, że przychodzi pani Kiełpińska i nagle chce budowy sieci wodociągowej. Wiadomo, że w 

gminie czy w innych instytucjach na wszystko trzeba czekać, są to środki z budżetu gminy, które też 

wiadomo, że trzeba zabudżetować. Chciałam po prostu wydać Państwu oświadczenie, że jako spółka 

budująca jesteśmy w stanie pokryć koszty projektu łącznie z budową sieci wodociągowej. Nasza 

inwestycja – nie ukrywam – brała pod uwagę to, że będziemy musieli w jakiś sposób dofinansować czy 

wybudować tą sieć wodociągową tak, aby plan budżetowy został w 100% zakończony, bo nie ukrywam, 

że gdzieś tam te 12 budynków już stoi dzisiaj i już dzisiaj mamy klientów na zamieszkanie tych 

nieruchomości, ale bez wody nie możemy tych nieruchomości sprzedać. Ukłon i prośba do gminy, do 

Państwa radnych, o aprobatę w tej naszej misji, bo nie ukrywam, że naprawdę bez Państwa pomocy 

nie jesteśmy w stanie działać, dalej budować, a nie ukrywam, że chcielibyśmy dalej działać, bo piękna 

gmina jest. Ja sama mieszkam tutaj i chciałabym naprawdę tutaj dalej to realizować, budować, ale jak 

mówię – bez Państwa pomocy na pewno sobie nie poradzimy. Chciałabym się zapytać czy widzicie 

Państwo jakiekolwiek szanse, bo gdzieś tam w takich inwestycjach – nie oszukujmy się – ważnych jest 

też czas. Gdy my tych budów nie sprzedamy w tym roku to spowoduje, że jakby dalsze inwestycje nie 

będą możliwe, bo budżet jest ograniczony – sprzedajemy, budujemy dalej, sprzedajemy, budujemy, a 

bez tej wody faktycznie nie uda nam się tego zrealizować w tym roku. Tak jak mówię – są chętni klienci, 

którzy są gotowi kupić te domy w tym roku. Chciałabym naprawdę tu zapytać czy w ogóle jakiekolwiek 

możliwości Państwo widzicie na pomoc; czy jesteście Państwo w stanie w jakikolwiek sposób pomóc 

naszej inwestycji i przyszłym inwestycjom? 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Jeżeli mogę – dla mnie to jest zadanie własne gminy, ale podobnie jak i 

budowa dróg jest zadaniem własnym gminy i były przypadki, że mieszkańcy przekazali darowiznę na 

rzecz gminy i ta droga została wybudowana. Dla mnie jest to podoba sytuacja, tylko że nie chodzi o 

drogę, a o wodę. Pani Mecenas musiałaby się wypowiedzieć. Pierwsza taka ścieżka to darowizna, ale 

ja też zaproponowałam, że przecież nasza gmina podjęła kilka lat temu uchwałę związaną z inicjatywą 

obywatelską i tutaj są wskaźniki we wniosku za co można otrzymać punkty i też można złożyć taki 

wniosek do gminy. To jest moja opinia i ja nie widzę przeszkód. Pani Wójt się na pewno obawia, że 

może więcej osób w ten sposób chcieć budować wodę, ale jeżeli mieszkańcy przekazują całą kwotę na 

inwestycję łącznie z dokumentacją, to wtedy gmina nie ponosi kosztów tylko musi wydać opinię czy 

pozwolenie na budowę. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja może poproszę Panią Mecenas o wypowiedź. Niekoniecznie tutaj obawiam 

się, tylko musimy przybrać jakąś procedurę w tej sprawie. Trudno tutaj porównywać ją do 

wcześniejszych sytuacji otrzymywania darowizn, bo jest to rzeczywiście wyjątkowa sytuacja. Ja może 

tylko powiem, że Pani złożyła wniosek o wybudowanie sieci wodociągowej w marcu, czyli miesiąc 

temu. Wydaje mi się, że i tak będziemy musieli się tu pochylić z zespołem radców nad tą sprawą, ale 

poproszę Panią Mecenas o zajęcie stanowiska. 

 

- Mecenas Justyna Nowak: Ja ze swojej strony zobowiązuje się do przygotowania prawnego 

opracowania tego tematu, gdyż z jednej strony musimy mieć jakąś podstawę ewentualnie do przyjęcia 

środków – to będzie też pewnie jakiś dokument. Druga kwestia to ta praktyczna, czyli przygotowanie i 

zrealizowanie inwestycji przez Urząd, bo jeżeli dostaniemy te środki to wiadomo, że mamy jakiś 

harmonogram tych inwestycji, które już są zaplanowane. Tutaj dojdzie jeszcze prawo zamówień 

publicznych, więc postaram się zebrać w całość te wszystkie czynniki. Dziękuję.  
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- Wójt Maria Suplicka: Ja bym miała może jeszcze pytanie do Pani, bo rozumiemy Pani cel, że 

wybudowanie sieci wodociągowej, a jakie jest Pani oczekiwanie względem czasu wykonania, terminu 

wykonania tej inwestycji? 

 

- Beata Kiełpińska: Chciałabym w tym roku tą sieć wodociągową mieć na tej działce. Docelowo, drodzy 

Państwo, jest jeszcze ogromna druga prośba. Prace projektowe związane z projektowaniem tej sieci 

wodociągowej znacznie dłużej trwają niż fizycznie sama budowa. Może Państwo chociaż byście, jeżeli 

jest taka możliwość, wydali decyzję lub chociaż zgodę na „uwolnienie” tych warunków 

przyłączeniowych, żeby móc np. rozpocząć proces projektu? To nie są olbrzymie koszty, chociaż nie 

jestem projektantem, ale budujemy już parę lat, więc wiem, że to nie są jakieś kosmiczne koszty, a już 

by ten proces tego projektowania trwał. To spowodowałoby, że fizycznie tą budowę i opłacenie tych 

środków za tą budowę to byśmy w międzyczasie sobie procedowali, ale jakby moment projektu już 

byśmy mogli rozpocząć. Wydanie tych warunków przez Państwa to nie jest - na tyle ile się znam -

jednoznaczne z tym, że Państwo mi już ją wybudujecie. Nie wiem czy Państwo mnie rozumiecie, żeby 

już dział się projekt, a proces ten budowy fizycznie to byśmy sobie w międzyczasie mogli procedować i 

oczywiście ustalać tutaj z Państwem i dalej poczyniać te kroki, żebyśmy się po prostu dogadali, jeżeli 

chodzi o tą budowę fizycznie. Największe pieniądze są potrzebne na budowę, ale jednak ten projekt 

nie jest mega kosztowną rzeczą. To też taka ogromna prośba, że może byśmy „uwolnili” chociaż 

warunki, żeby już się coś zaczęło w tym temacie u nas dziać. Czy byłaby taka możliwość? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja tutaj jestem dość ostrożna ze składaniem deklaracji. Tak jak powiedziałam – 

muszę mieć określoną dozwoloną procedurę przez przepisy prawa. W tej chwili mi jest trudno to 

powiedzieć, jednakże gdybyśmy mieli zlecać projekt na budowę sieci wodociągowej, to należy mieć 

świadomość, że wchodzimy w nowe zadanie inwestycyjne.  

 

- Beata Kiełpińska: Rozumiem, oczywiście rozumiem. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Powiem tak – kontaktowała się Pani z Panią Wójt, z Panią radną, 

ze mną. Ustalimy jakieś wspólne stanowisko i Pani Wójt skieruje możliwą ścieżkę prawną. Ja tutaj tylko 

wspomnę, że osiedle, na którym mieszkam w m. Wełnica też prawie w 100% było sfinansowane z 

pieniędzy mieszkańców, więc ja tutaj nie widzę przeszkód. Gdyby nie nasze pieniądze – moje i moich 

sąsiadów – wody by nie było przez ileś tam lat jeszcze, więc to było takie przyspieszenie, bo domy i tak 

powstały, a woda spowodowała to, że szybciej się mieszkańcy wprowadzili. Przekażemy informację 

jaka jest możliwość prawna. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak, oczywiście. 

 

- Beata Kiełpińska: Dobrze. Ja jestem taką męczącą trochę osobą, także może po weekendzie majowym 

czy za 2 tygodnie mogę się gdzieś tam skontaktować i pytać co dalej, czy powinnam kierować pismo do 

Pana Przewodniczącego Rady – to oświadczenie, które powiedziałam Państwu, że jesteśmy gotowi na 

tą budowę. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Sesja się nagrywa, transmisja jest na żywo i się nagrywa, więc to 

co padło to już ma podstaw, więc Urząd się do Pani odezwie po weekendzie majowym, no bo wcześniej 

nie. Udzielam głosu radnym – proszę bardzo, Pani radna Kamila Butrymowicz. W kolejce kilka radnych. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja jeszcze tu chciałam Panią dopytać, bo 

w końcu nie zrozumiałam. Czy Państwo wybudują tą sieć i potem przekażą na rzecz gminy, czy Państwo 
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sfinansują tą sieć i gmina będzie miała ją wybudować? To są dwie zasadnicze rzeczy. Ta druga trwa 

dłużej, to mówię z góry. 

 

- Beata Kiełpińska: Jeśli chodzi o nas jako inwestorów, to faktycznie najlepszym rozwiązaniem dla nas 

byłoby faktycznie budując dzisiaj, wykładając środki na tą budowę, a jakby prosić gminę ewentualnie 

w późniejszym terminie, bo tak jak mówię to nie jest czas teraz, że te pieniądze chcemy, tylko w 

późniejszych latach na ewentualny zwrot kosztów w związku z wybudowaniem tej sieci wodociągowej. 

Dla nas jako inwestorów to by było dla nas najlepsze rozwiązanie, ale tak jak mówię – ja sobie zdaję z 

tego sprawę, że Państwo nie czekacie aż Pani Kiełpińska przyjdzie i powie coś takiego, tylko że tak jak 

mówiłam wcześniej – w biznesplanie uwzględniliśmy możliwość taką, że będziemy musieli za własne 

środki wybudować sieć wodociągową, także budujemy, przekazujemy na własność gminy bezpłatnie 

czy nie wiem jak powinnam to dobrze uznać. Budujemy, oddajemy dla Gminy Gniezno, żeby dalej tą 

sieć eksploatowała.  

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Ale potem Państwo będą chcieli rekompensatę? 

 

- Beata Kiełpińska: Nie, tu właśnie chodzi o to, żebyśmy zawarli ze sobą umowę, w której jakby my w 

tym momencie zrzekamy się wynagrodzenia czy zapłaty za tą sieć wodociągową. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Czyli rozumiem, że Państwo przekazują sieć wodociągową nieodpłatnie i 

w przyszłości nie będą Państwo się domagać rekompensaty za tą sieć? Przed chwilą Pani trochę tym 

zaprzeczyła. Powiedziała Pani, że w przyszłości będzie Pani chciała zwrot środków za wybudowanie tej 

sieci – tak ja to zrozumiałam. 

 

- Beata Kiełpińska: Jeszcze raz wróćmy – tak jak mówię, dla nas jako spółki byłoby to najlepsze 

rozwiązanie, że budujemy dzisiaj i faktycznie w późniejszych latach byłaby możliwość ewentualnych 

zwrotów kosztów za wybudowanie tej sieci. To jest pierwszy punkt, ale bierzemy pod uwagę, że takiej 

możliwości gmina nie będzie miała i budujemy sieć za własne środki, przekazujemy ją na własność 

gminy bezpłatnie. To też w tej umowie czy w tym porozumieniu musielibyśmy zawrzeć, żeby dwie 

strony wiedziały w czym rzecz. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Dobrze, dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Udzielam głosu Pani radnej Agnieszce Rzempale-

Chmielewskiej. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Chciałam zapytać kiedy Państwo zaczęliście proces 

inwestycji tych domów? Trochę jestem zdziwiona, że jakby dopiero teraz, w momencie kiedy już macie 

Państwo odbiorców, myślicie o wodzie. Kolejność została zupełnie odwrócona – najpierw zaczyna się 

od mediów, przynajmniej od rozpoczęcia procedury jak Pani mówi sama – tej dokumentacji 

projektowej. Teraz tak naprawdę domy są wybudowane, macie już klientów i problem, bo wody nie 

ma. 

 

- Beata Kiełpińska: Zgodzę się z Panią. Tu popełniliśmy bardzo duży błąd, ale moją linią obrony jest na 

pewno brak doświadczenia. Druga sprawa jest taka, że dotychczas nasze inwestycje były budowane w 

gminie, w której – to nie jest nic do ukrycia – spółką świadczącą usługi przyłączy wody była Remondis. 

To funkcjonowało na zasadzie, że w momencie rozpoczęcia budów te warunki otrzymywaliśmy i te 

przyłącza były normalną rzeczą. Nawet jeżeli tej sieci nie było, to też my tą sieć za własne środki 
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budowaliśmy. Przyznam szczerze, że faktycznie źle zaczęłam od samego początku, zresztą Pani Wójt 

też mi to powiedziała niejednokrotnie, że źle zadziałałam od samego początku. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Czy Pani ma wiedzę, przynajmniej szacunkową, jaki to jest 

koszt inwestycji? 

 

- Beata Kiełpińska: Powiem tak – uważam, że budowa tej sieci wodociągowej to będzie koszt rzędu… 

Kiedy budujemy właśnie jako spółka, która patrzy bardzo mocno na koszty, to jest koszt rzędu 

100.000,00zł, ale bez wydanych warunków od Państwa nie jestem w stanie dokładnie oszacować jakie 

byłyby to koszty. Gdybyśmy mieli faktycznie już warunki, to na pewno dobry kosztorys jesteśmy w 

stanie wykonać, gdzie moglibyśmy oszacować co do złotówki jakie to byłyby koszty. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: A jaka jest maksymalna kwota? Pani ma wyobrażenie, 

natomiast może się okazać, że nie 100 tys. a 200. Jaką macie maksymalną kwotę, którą jesteście w 

stanie pokryć w ramach inwestycji, żeby to się w ogóle opłacało? 

 

- Beata Kiełpińska: Rozumiem. To jest 150.000,00zł. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: A co będzie jak np. się okaże, że zostaną wydane warunki 

przyłącza i wszystkie papiery już będą, a okaże się, że koszt to jest 180.000,00zł? 

 

- Beata Kiełpińska: To w tym momencie musimy jako spółka być może doinwestować spółkę, żeby ten 

cel zakończyć, bądź będziemy szukali jakichś innych rozwiązań, ale woda to jest priorytet dla nas dzisiaj. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Myślę, że te wszystkie szczegóły w tym potencjalnym 

porozumieniu musiałyby się znaleźć, łącznie z tymi kwotami finansowymi, bo może być tak, że np. 

będzie porozumienie zawarte, dokumentacja zostanie wykonana, natomiast Państwo zadeklarujecie, 

że np. do kwoty 150.000,00zł jesteście gotowi to pokryć, ale gdy okaże się, że ta kwota będzie 180-

200.000,00zł, to wtedy uważam, że gmina powinna mieć prawo do odstąpienia. 

 

- Beata Kiełpińska: Ja wiem o czym Pani mówi. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Pani nie ma w tej chwili żadnego dokumentu, który mógłby 

poświadczyć, że to będzie kosztować tyle i tyle. To są tylko Pani przypuszczenia. 

 

- Beata Kiełpińska: To prawda. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Przy dzisiejszych zmieniających się cenach na rynku, przy 

dzisiejszych zawirowaniach rożnego rodzaju globalnych, światowych i ekonomicznych nikt nie jest w 

stanie tego przewidzieć, więc tutaj rozumiem tą obawę Pani Wójt. Trochę nie rozumiem właśnie tego 

nierobienia po kolei pewnych rzeczy, natomiast z drugiej strony patrząc, to jeżeli faktycznie już te 

inwestycje są to faktycznie można zastanowić się jak ten temat ruszyć, natomiast podejrzewam, że 

gdybyście Wy budowali wodociąg to zrobicie to rzeczywiście szybciej, bo w gminie są oczywiście 

przetargi, procedury odwoławcze itd. Nawet nie jestem pewna czy to taniej by nie wyszło, gdyby to 

robiła spółka, bo zwykle tak jest, że te ceny w przetargach dla samorządów a dla firm mają zupełnie 

dwa inne kosztorysy z dziwnego powodu. 
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- Beata Kiełpińska: Tak, dlatego właśnie gdzieś tam oscyluję, że to będą takie koszty, ale nie ukrywam, 

że jakbyście Państwo np. wydali jakąś propozycję wydanych warunków i na podstawie jakiejś 

propozycji wydanych warunków – nie wiem czy takie coś w ogóle funkcjonuje – moglibyśmy ten 

kosztorys sobie przygotować, wykonać. 

 

- Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska: Myślę, że to już jest poza Radą. To już jest kwestia 

indywidualnych uzgodnień z osobami, które w Urzędzie się tymi sprawami zajmują i podejrzewam, że 

Pani Wójt skieruje do odpowiedniej osoby, żeby to uzgodnić, z opinią prawnika włącznie. 

 

- Beata Kiełpińska: Dobrze. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wszystko zostało powiedziane, także zamykajmy może ten wątek. 

O szczegóły dopytać można w Dziale Inwestycji. W punkcie „Wolne głosy i zapytania” udzielam głosu 

Panu radnemu Patrykowi Dobrzyńskiemu. 

 

- Radny Patryk Dobrzyński: Dziękuję, Panie Przewodniczący, za udzielenie głosu. Ja mam pytanie do 

Pani Mecenas odnośnie takiego typu kwestii działalności, czyli wybudowania sieci wodociągowej z 

własnych środków. Czy istnieją jakieś przepisy prawne zezwalające na tego typu czynności, a jeżeli nie 

to jakie przepisy dyskwalifikują tego typu możliwość? 

 

- Mecenas Justyna Nowak: Zasadą jest, że budowa sieci wodociągowej należy do zadań własnych 

gminy, czyli powinniśmy to zrealizować. W związku z tym, że mieszkańcy są zainteresowani, żeby 

wesprzeć gminę, by szybciej mieć tą wodę to dopuszczalne są różne formy prawne. U nas w gminie do 

chwili obecnej zawieraliśmy tzw. porozumienia, czyli że mieszkaniec budował to na własny koszt i 

przekazywał nam. Takie działanie częściowo było dyskwalifikowane, ponieważ mieszkaniec pomimo 

tego, że przekazywał nam coś za darmo to mógł mimo wszystko, z powołaniem się na przepisy ustawy, 

żądać zwrotu środków, które na tą budowę wydał. W związku z tym od tego odstąpiliśmy i na chwilę 

obecną w związku z tym wnioskiem musielibyśmy wypracować jakiś nowy system postępowania. 

Zasadniczo dopuszczalna tutaj – tak na pierwszy rzut oka – byłaby ewentualnie właśnie ta forma 

inicjatywy lokalnej, ewentualnie jakiejś darowizny. Niemniej, musiałabym mieć więcej czasu, żeby to 

jakoś sprawdzić, ponieważ podejrzewam, że jeżeli już raz zastosujemy jakąś konstrukcję prawną to być 

może będzie ona przez nas ponawiana na przyszłość, więc chciałabym się tutaj po prostu, na polecenie 

Pani Wójt, przygotować i wydać jakąś stosowną opinię po konsultacji też z innymi osobami. 

 

- Radny Patryk Dobrzyński: To może ja jeszcze tylko dopowiem, bo powiem szczerze, że troszkę jestem 

w temacie i śledziłem kilka wyroków sądu w tej kwestii. Pytanie jest zasadnicze – czy ten wodociąg, 

który został przekazany przez osobę prywatną to został przekazany bezpłatnie czy został sprzedany? 

Art.31 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę mówi o tym, że sieć należałoby odpłatnie przekazać 

gminie za przysłowiową złotówkę i wtedy osoba sprzedająca nie ma możliwości odzyskiwać roszczeń 

za wybudowanie tego typu sieci, natomiast w tym artykule ani w przepisach związanych z wodociągami 

nie ma mowy o przekazaniu bezpłatnym sieci wodociągowych przez inwestora. W związku z tym 

najwidoczniej tu mógł zostać popełniony błąd, bo czytałem zarówno orzeczenia, które dotyczyły 

bezpłatnego przekazania jak i płatnego przekazania sieci wodociągowych. Kolejna kwestia, która też 

mnie interesuje, to budowanie sieci wodociągowych na własnym terenie, czyli załóżmy ktoś ma obszar 

hektara i ma zamiar wybudować sobie 30 własnych domów na tym hektarze i chciałby do tego 

rozbudować sieć wodociągową. Gmina jako gmina nie może budować sieci na terenie prywatnym, w 

związku z tym jedno z drugim nie jest spójne. Czy ta osoba, która chce wybudować te 30 domów może 

na własny koszt, na własnym terenie wybudować sieć zgodnie z warunkami, które otrzyma i 
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ewentualnie w późniejszym etapie przekazać to odpłatnie na rzecz jednostki samorządu 

terytorialnego? Czy jest taka możliwość? Jak to wygląda? Kiedy możemy spodziewać się jakichkolwiek 

odpowiedzi, bo wspomniała Pani wcześniej, że musi się Pani przygotować? Z chęcią posłucham różnego 

typu odpowiedzi i chciałbym rozwiać moje wszelkie wątpliwości w powyższej kwestii. 

 

- Mecenas Justyna Nowak: Dobrze, ja zobowiązuję się odpowiedzieć na pytania Pana radnego. Co do 

przekazywania za tą złotówkę to też nie jest do końca jasne, bo wiadomo, że niby odpłatnie, ale za 

złotówkę, czyli to też nierynkowo, nierealnie. To też było kwestionowane. Sprawdzę jak to jest z 

budową na terenie prywatnym i za pośrednictwem Pani Wójt udzielę odpowiedzi. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Pan radny Marian Kaźmierczak. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Ja mam pytanie do Pani. Państwo 

przystępując do inwestycji dostaliście warunki zabudowy, dostaliście zgodę. Czy dostaliście Państwo 

zgodę na przyłącze wodne? 

 

- Beata Kiełpińska: Nie, dlatego że na działkach, na których budujemy, obowiązuje miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: I co z niego wynika? 

 

- Beata Kiełpińska: Wynika z niego, że dokonując podziału gruntu na działki mniejsze, z automatu w 

drogach, które są przekazane w związku z tym podziałem na rzecz Gminy Gniezno, w tych działkach 

mają zostać wybudowane sieci wodociągowe, elektryczne, energetyczne itd. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: No i mamy sprawę jasną w tym momencie. Państwu jako inwestorom, 

jako właścicielom terenu, wolno zrobić na tym terenie dokładnie wszystko. Jest kwestia budowy sieci 

– to jest jedna rzecz, podłączenia do sieci wodnej – to jest druga rzecz i przekazania – to jest trzecia 

rzecz. W związku z tym Państwo możecie wybudować sieć, a potem jest kwestia procedowania. Jeżeli 

sąd się wypowiedział, że przekazanie za złotówkę jest przekazaniem prawnym to znaczy, że jest 

prawnym. To jest kwestia tylko tego, czy zakład, który obsługuje, który dostarcza wodę, będzie w stanie 

przyjąć te dodatkowe budynki. To jest kwestia zasadnicza w tym momencie. Rzeczywiście jeśli Państwo 

chcecie mieć to relatywnie szybko zrobione, to powinniście to robić własnym, że tak powiem, 

pomysłem. Dziękuję. 

 

- Beata Kiełpińska: Tak, przy czym drogi, które zostały przekazane w związku z dokonaniem podziału, 

stały się własnością Gminy Gniezno i bez wydanych warunków przez Gminę Gniezno nie możemy…  

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Kiedy się stały własnością Gminy Gniezno? 

 

- Beata Kiełpińska: W momencie kiedy został dokonany podział, a podział był wykonany z końcem 

ubiegłego roku, czyli koło listopada. Te drogi stały się własnością Gminy Gniezno. 

 

[głos w tle] 

 

- Beata Kiełpińska: Jeżeli jest miejscowy plan zagospodarowania i został on wykorzystany do podziału 

gruntu… 
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[głos w tle] 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Szanowni Państwo, ja proponuję zakończyć ten temat. Jeżeli są 

pytania do Pani to proponuję zostać po sesji i można wątek dalej ciągnąć. Mam zgłoszenie od radnych 

w innych tematach, także proszę o zadawanie pytań. Pani radna Maria Brykczyńska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Tak, ja jeszcze mam drugie pytanie związane właśnie z nieodpłatnym 

przekazywaniem nieruchomości na terenie Gminy Gniezno. Chciałabym, żeby radni jednogłośnie, 

jednomyślnie przedyskutowali na Komisjach czy na jakimś spotkaniu roboczym właśnie to 

przejmowanie nieodpłatne dróg, bo później mieszkańcy są zdezorientowani jak słyszą, że niektóre 

drogi są przekazywane nieodpłatnie i radni uchwalają to i gmina się ku temu przychyla, a inne nie. 

Mamy właśnie taką sytuację w Lubochni, gdzie mieszkanka Lubochni ma duże pretensje do gminy, do 

Rady, że jak to się dzieje, że jedne drogi są przekazywane i uchwalane, a drugie nie. My wiemy, to 

jeszcze za czasów poprzedniego Wójta Włodzimierza Lemana, że radni jednogłośnie ustalili, że mamy 

tyle dróg po podziałach w Gminie Gniezno, że nie jesteśmy w stanie ich wszystkich przejmować. 

Mieszkańcy też może nie do końca wiedzą, że jeżeli te drogi nie będą przejęte przez gminę, to wszystkie 

media, inwestycje będą tam robione, czyli chodzi o wodę, o prąd, o gaz. Jedynie co to jeżeli te drogi 

nie będą przejęte, to gmina nie ma obowiązku wyrównywania tych dróg itd., to mieszkańcy wtedy 

muszą na własny koszt. Chciałabym, żeby to zostało w końcu też wyregulowane i wyartykułowane tak, 

żeby wszyscy mieszkańcy wiedzieli jakie są procedury; żeby nie było tak, że jeden 5 dni temu złożył 

wniosek i już mamy to procedować, a inni czekają wiele lat i te drogi nie będą przejęte – żeby to było 

uczciwie powiedziane i wszyscy mieszkańcy równo traktowani. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani radna. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Pani radna, czy mam się odnieść? 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Nie, to takie zgłoszenie. Dziękuję. Przewodnicząca Wioletta 

Nawrocka w punkcie 9, proszę. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Dziękuję Panie Przewodniczący. Na ostatniej Komisji prosiłam, żeby 

udzielono mi dzisiaj na sesji odpowiedzi na pytanie dot. chodnika w Goślinowie. Na jakim etapie jest 

powiat? Czy już powiat ogłosił przetarg, zapytanie ofertowe? 

 

- Wójt Maria Suplicka: Jest w trakcie projektowania ten chodnik – taką mam informację. Myślę, że jest 

to faktyczne. 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Pani Wójt, czy pamięta Pani o konsultacjach z rolnikami, z mieszkańcami? 

To jest bardzo ważne. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Tak, pamiętam. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pan radny Patryk Dobrzyński, proszę bardzo. 

 

- Radny Patryk Dobrzyński: Korzystając jeszcze z wolnych głosów i wniosków i tego, że Pan 

Przewodniczący próbował zamknąć temat to jeszcze tylko chciałbym uświadomić pewne rzeczy – skąd 

się biorą te problemy typu Pani problem z wodą. Sam mam na co dzień wiele tego typu zapytań 

dlaczego wcześniej otrzymane były warunki i były możliwości przyłączenia, czyli warunki 
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przyłączeniowe, a może inaczej – opinia o możliwości przyłączenia do sieci wodociągowych. Akurat 

kwestia najbardziej dotyczy Wierzbiczan, Kaliny, Lulkowa, Jankowa Dolnego, czyli tam gdzie zarządcą 

jest Spółdzielnia Łabiszynek. Po zmianie prezesa Spółdzielni pojawiły się problemy. Wcześniej były 

pozytywne opinie wydawane, możliwości przyłączenia i warunki przyłączeniowe wody. Dzisiaj te 

warunki są nie do końca wydawane, często pojawiają się decyzje odmowne. Mamy wiele działek, które 

były wcześniej wydzielone z opinią o możliwości przyłączenia. Nagle nowi właściciele próbują wystąpić 

i zacząć się budować i mają problem, bo dostają odmowę warunków i odmowną opinię otrzymania 

możliwości przyłączenia wody. Nie wiem kto i gdzie w tym momencie pełni, że tak powiem, decydującą 

rolę i decydujący głos, ponieważ zarządca sieci odsyła mieszkańców do gminy, a gmina twierdzi, że 

zarządca nie wydaje odpowiednich opinii i możliwości. Ja już raz to wspominałem, ale stąd mogą brać 

się problemy niektórych ludzi. Pani tutaj cały czas mówi o warunkach, nagle przechodzi na temat drogi, 

ale biorąc pod uwagę, że to dotyczy Wierzbiczan to tutaj kwestia znacząca jest w otrzymaniu warunków 

dot. możliwości budowania sieci. Ja miałem podobną sytuację z moimi klientami, gdzie w roku 2019 

opinię i możliwości dostałem, a mamy rok 2022 i w tym samym miejscu nagle opinii nie dostaję. Jest 

spychologia – Spółdzielnia spycha na gminę, a gmina twierdzi, że Spółdzielnia. Jeżeli do zadań własnych 

należy budowa, rozbudowa sieci itd., to może też warto zadbać o to, że jeżeli sieć gdzieś nie daje rady, 

nie ma odpowiednich mocy przerobowych to należy ją naprawić, zmodyfikować, zmodernizować i 

spowodować, żeby ona miała odpowiednie możliwości. Przychodząc do gminy, do Rady, hasła padały, 

że gmina ma się rozwijać, a nie osiągać stagnację. Naprawdę w wielu kwestiach, jeżeli chodzi o problem 

wody, to tych telefonów dziennie naprawdę dostaję kilka, że takowe się pojawiają. To tyle w kwestii 

wyjaśnienia, bo niektórzy radni może nie rozumieją do końca tej idei, być może wszyscy nie wiedzą o 

tej sytuacji, dlatego podsumowując uważam, że należy zmodernizować sieć, zwłaszcza Spółdzielni 

Łabiszynek lub ewentualnie dodatkową stację poboru czy uzdatniania wody, żeby te sieci miały 

możliwość przerobową, a dały również argumenty dot. kwestii dlaczego np. Spółdzielnia Łabiszynek 

nie chce przejmować nowych wodociągów, ponieważ wiąże się to ze strachem przez Spółdzielnię 

Łabiszynek tego typu, że będą płacili dodatkowe podatki za tą sieć. Tutaj kolejna kwestia, która gdzieś 

tam pojawia się w argumentach dlaczego nie chcą wydawać odpowiednich decyzji i opinii. To tyle, 

temat akurat dzisiaj się wywiązał, w związku z tym jak już go zaczęliśmy to warto go ciągnąć i dokończyć. 

Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Pani radna Maria Brykczyńska w punkcie 9. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Ja tylko chciałam powiedzieć o jutrzejszym dniu. O godz. 9:00 mamy 

spotkanie z dyrektorem MPK, także wszyscy radni są powiadomieni, natomiast o 10:00 jest posiedzenie 

Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, ale również na tą Komisję 

zapraszam wszystkich radnych, ponieważ chcemy przedyskutować po spotkaniu z panem dyrektorem 

i właścicielem tej firmy, która by opracowała koncepcję rozwoju komunikacji na terenie Gminy 

Gniezno, żebyśmy wspólnie wypracowali pewne wnioski. 

 

[głos w tle] 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję bardzo, a wracając do wody, to również my jako mieszkańcy 

Lubochni sami opłaciliśmy wodociąg, żeby mieć tą wodę doprowadzoną. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Pan radny Łukasz Ciesielski. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja tylko tak w kwestii organizacyjnej, bo 

wiemy, że już sołtysi są zapraszani na sesję. Dziękujemy, Panie Przewodniczący, za zaproszenie 
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wszystkich sołtysów. Padają też takie słowa, że tu niestety nie ma za dużo miejsca dla nich, jeśli chodzi 

o stoły. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jest ponad 30 miejsc. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Panie Przewodniczący, ja wiem, że przed pandemią wszyscy się mieścili na 

sesjach i dzisiaj myślę, że też w jakiś sposób byśmy się zmieścili. Składam wniosek formalny o to, żeby 

sesje odbywały się na świetlicy na Piekarach, jeśli nie mamy miejsc. Naprawdę sołtysi chcą przychodzić 

i jeśli mają też dokumenty jakiekolwiek, to też by chcieli kawałek stołu, miejsca, aby spokojnie zasiąść. 

Przypominam, że przed pandemią mieściliśmy się. Oczywiście, że nie wszyscy sołtysi przychodzą. Jest 

to kwestia przemyślenia. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Oczywiście, przemyślimy. Odnośnie wniosku o sesję na Piekarach 

to może Pan złożyć, ale byśmy musieli całą instalację, system głosowania ze sobą zabrać. Czy Państwo 

radni jeszcze mają pytania w tym punkcie? Pani radna Maria Brykczyńska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Jeszcze ostatnia rzecz – chciałam podziękować Pani Wójt za to, że mogliśmy 

tutaj przeprowadzić pierwszą w Gminie Gniezno debatę, na którą przyszli mieszkańcy. Później po 

debacie były głosy, że takich debat powinno odbywać się więcej – przynajmniej jedna w czasie kadencji, 

także dziękujemy bardzo, jako Stowarzyszenie „Siedlisko”, za umożliwienie przeprowadzenia debaty w 

Gminie Gniezno i Pani Wójt za obecność. Dziękuję. 

 

10. Zakończenie obrad XLIX sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam XLIX sesję Rady 

Gminy Gniezno. Dziękuję Państwu za przybycie. Dziękuję osobom, które obserwowały nas w 

Internecie. Kolejna sesja wynikająca z planu pracy Rady odbędzie się w dniu 26 maja 2022r. 

 

Obrady XLIX sesji Rady Gminy Gniezno zakończono o godz. 15.43. 

 

 

 

          Protokolant:           Obradom sesji przewodniczył: 

         Monika Salska         Mariusz Nawrocki 

                  oraz                    Przewodniczący Rady Gminy Gniezno 

      Monika Ofertowicz  

Biuro Rady Gminy Gniezno      


